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' ' ' • :i"S pomoči za 
prebivalstvo, prizadeto 
prt potresih 

T u d i 
podmladLkarji 
so se dobro 
izkazali 
Kranj, 30. januarja - Skupna 

vsota prispevkov, ki jih gospo
darske in druge organizacije ter 
društva nakazujejo na tekoči ra
čun Okrajnega odbora Rdečega 
križa, se je od preteklega petka 
do danes povišala za skoraj 2 mi
lijona dinarjev in znaša sedaj 
skupaj okoli 10 milijonov dinar
jev. V omenjenih dneh je poslalo 
primerne vsote denarja kar 41 
novih darovalcev. Zanimivo je, 
da je med njimi največ sindikal
nih podružnic in podmladkov RK, 
ki so se v tej akciji zares dobro 
izkazali in prispevali, kolikor so 
le mogli. Med večjimi darovalci 
naj omenimo Okrajni zavod za 
socialno zavarovanje, ki je pri
speval 500 tisoč dinarjev, Splošno 
gradbeno podjetje Bled in Komu
nalno podjetje Tržič po 100 tisoč 
dinarjev, uslužbenci V P Kranj 
3784 81.600 dinarjev, Osnovna šola 
»Prežihov Voranc« Jesenice 73.200 
dinarjev itd. 

Kolektivi nekaterih goslpodar-
skih organizacij pa so prav te 
dni sprejeli sklepe o višini in 
vrsti pomoči, ki jo bodo nakazali 
v prihodnje. Tako bo »Predilnica« 
Skofja Loka prispevala 500 tisoč 
dinarjev in še del zaslužka članov 
kolektiva, Kmetijska zadruga 
»Blegaš« Gorenja vas bo odpo
slala vagon hlodovine itd. 

Gostje iz Sovjetske zveze 
na Gorenjskem 
Kranj, 30. januarja (B. F.) — 

Danes dopoldne je prispela v 
Kranj sindikalna delegacija mest
nih in komunalnih delavcev Sov
jetske zveze, ki jo sestavljata 
Gladkov Ivan Gregorijevič, član 
predsedstva CO in vodja oddelka 
za plače ter zaslužke in II j in Rje-
vold Aleksejevič, predsednik la-
vovskega oblastvenega sindikal
nega odbora. Gosta, ki ju je razen 
nekaterih sindikalnih delavcev 
vodil Ratko Kuruzovič, član se
kretariata CO sindikata komu
nalnih in obrtnih delavcev Jugo
slavije, sta se razgovarjala z ne
katerimi predstavniki kranjske 
občine, in sicer o splošnih gospo
darskih zadevah s predsednikom 
ObLO Kranj Lojzetom Založni
kom, o sindikalnih problemih s 
predsednico ObSS Kranj Pepco 
Ježevo, o komunalnih in obrtnih 
vprašanjih pa s predsednikom 
Občinskega odbora sindikata ko
munalnih in obrtnih delavcev Ig-
nacem Praprotnikom. V skoraj 
triurnem razgovoru so 6i gostje 
in gostitelji v Delavskem domu 
izmenjali misli glede problemov 
nagrajevanja oziroma osebnih do
hodkov v komunali in obrti ter 
o stanovanjskem problemu glede 
na način zbiranja sredstev za no
vogradnje in o razdeljevanju sta
novanj. — Popoldne sta si gosta 
ogledala kranjsko »Iskro«, po
tem pa še nekatere zanimivosti 
na Gorenjski. 

Medtem ko je bila omenjena 
delegacija iz Sovjetske zveze vče
raj na podobnih razgovorih v Lju
bljani, bo jutri predvidoma na
daljevala svojo pot v Zagreb. Po 
štirinajstdnevnem bivanju v Ju
goslaviji se bo 3. februarja vrni
la v svojo domovino. 

Investicijska politika na rešetu 

T R E N U T N O T R 
Pri razpravah o osnutku resolucije o perspektivnem gospcdar-

skem in družbenem razvoju okraja Kranj se nedvomno dokaj ostro 
postavlja tudi vprašanje o nadaljnjem položaju In funkciji okraj
nega investicijskega sklada. Že sam razvoj komuna?nega in uvajanje 
novega gospodarskega sistema sta menjala nlsgovo ftogo; Načelna 
rešitev tega vprašanja bi nedvomno zelo ugodno vplivala r<n nadalj-
nje delo v komunah kakor tudi v gospodarskih organizacijah. 

Okrajni ljudski odbor K ran j je 
zbral posebno gradivo, ki naj bi 
služilo za razpravo o vlogi okraj
nega investicijskega sklada. V 
dosedanjih pripravah so se izo
blikovale tri variante, ki naj bi 
bile osnova za razpravo i n skle
panje o perspektivnem razvoju 
kranjskega okraja. 

Prva varianta predvideva, naj 
bi imel okraj maks imalno vlogo 
pri razpolaganju z invest ic i jsk i 
mi sredstvi. Okrajni invest ic i jski 
sklad bi tako združeval največja 
možna sredstva in na tej podlagi 
bi določili tudi nadal jnjo po l i t iko 
sklada. Omenjena var ianta pred
videva, da bi se v sklad stekala 
sredstva iz največje udeležbe na 
prispevkih gospodarskih organi
zacij, anuitete, ki bi jih jemalci 
posojila vračali okrajnemu inve
sticijskemu skladu na podlagi 
odobrenih posojil iz prejšnjih let, 
nadalje posojila gospodarskih or
ganizacij, ki bi jih sk lad zb i ra l 
vsako leto in jih podjetjem tudi 
vračal. Kot zadnja oblika dotoka 
pa bi bila združena sredstva i n 
zbiranje prispevkov, dotacije in 
podobno. 

Izdelani izračuni predvidevajo, 
da bi znašala razpoložljiva sred
stva okrajnega investicijskega 
sklada po opisani varianti 361 
milijonov. To pa je glede na ve
like potrebe gospodarskih organi
zacij razmeroma malo. Prav za
radi tega bo treba dosledno vz tra
jati na tem, da bomo sredstva 
investicijskega sklada trosili čim
bolj racionalno, in to predvsem v 
tiste panoge, ki so pomembne tu
di z vidika jugoslovanskega go
spodarstva. Po usmerjanju okra j 
ne resolucije o perspektivnem 
razvoju naj bi sredstva okrajne
ga investicijskega sklada pr ipo
mogla k čim hitrejšim rekon
strukcijam v tistih podjetjih, ki 
bodo s svojim delom prispevala 

gospo-k spremembi strukture 
danstvu našega okraja. 

Po drugi varianti pa b i b i l 
okrajni invest ic i jski sklad nave
zan izključno na dosedanji lastni 
ak i i v i in bi tako r)9 b : l soudele
žen na pr ispevkih iz " k l a s o v go-
spodan-kih organizacij. Njegov« 
sredstva bi tako bi la le pr i l i v od 
anuitet, posoj i la za obratna sred
stva b i moral i vračati isto leto, 
ooso l i ln i rok za osnovna sredstva 
bi b i l največ leto dn ' , medtem ko 
bi b ' l posoj i lni rok za kredite k r a j 
ši kot eno leto. Začetna sredstva bi 
b : ! a tako zelo skromna, vendar bi 
se postopoma povečevala, ke t bi 
že naslednje leto v sklad pr i tek le 
anuitete od posoji l iz prejšnjega 
leta. Vendar ima ta varianta do-
ločei. j pomanjkl j ivost i oz iroma 
kritične probleme. Ke r bi b i la 
sredstva sk lada navezana le na 
anuitete, bi b i lo tako treba spre
menit i tudi pogoje vračania poso
j i l . Te pogoje pa bi zmogla le 
podjetja s h i t r im obračan i cm in 
vest ic i jskih sredstev. Tak i ostri 
pogoji pa bi so izkazal i kot ne
pr imerni oziroma neustrezni i n 
nepri lagojeni v tistih pr imer ih , 
kjer bi dajal okrajni invest ic i jski 
sk lad posojilo kot soudeležbo pr i 
Investicijah iz drug ih virov, p r i 
kater ih no veljajo tako kra tk i od
plačilni roki . 

Tako preostane še t ro t ! a va r i 
anta, k i pa predvideva, da okraj 
ne bi razpolagal s sredstvi za raz
širjeno reprodukci jo. Tako bi okr . 
invest ic i jski sklad praktično ne 
obstajal več, dosedanja akt iva pa 
bi sf» prenesla na občinske inve
stici jsko sklade. Ta rešitev ima 
svoje dobre in tudi slabe strani . 
Razen tega pa nastooa tudi po
polnoma časovni problem, kdaj b i 
bi lo mogočo sk lad decentral iz ira
ti . S takojšnjo uk in i t v i j o okra j 
nega investici jskega sk lada bi 
namreč povzročili precejšnje go
spodarske pretrese. — P. 

K poz i t ivnim nedvomno lahko 
prištevamo tudi to, da bodo ob-

| f insk i l judsk i odbori točno vede
l i , s kakšnimi sredstvi vsako leto 
razpolagajo. Na ta način se bo 
povečala realnost invest ic i jske 
pol i l iko , po drugi strani pa se bo 
tako povečala tudi odgovornost 
pristojnih organov za vsak vložen 
dinar. Občinski -ljudski odbori bi 
loko tudi bolj prizadeto spreml ja
li gospodarjenje v podjetj ih, 
pr sdvsem tist ih, k i bi j im nud i l i 
posojila iz občinskega invest ic i j 
skega sklada. Sploh bi se s tem 
najmom še povečalo zanimanje 
kemun do smotrnega gospodarje
nja na svojom področju. 

Slabe strani trot je var iante pa 
Šo v tem, da bi b i la sredstva ob 
t - k i po l i t ; k i razdrobljena, ka r b i 
bi lo dokaj neugodno p r i real iza
c i j večjih gradenj. Prav tako b i 
bilo otežkočeno tud i zagotavlja
nje seudeležbe republiškega i n 
• ilošno investici jskega sklada. -

SINDIKATI O 
GOSPODARJENJU 
Ze ob koncu novembra lan i so 

se začeli zbori s ind ika ln ih po
družnic, k i se bodo nadal jeval i 
tja do konca marca. V nekater ih 
območjih so t i zbori že v ve l i k i 
večini končani. V tržiški občini 
so b i l i t i zbori že po vseh podjet
j ih , razen v treh večjih ko lekt i 
v ih , k jer se ta dejavnost odvi ja 
še po ekonomskih enotah. 

Značilno je, da so letos ti zbori 
zelo živahni tudi v prosvetni in 
zdravstveni dejavnosti , v gostin
stvu, po obrtnih podjetj ih in v 
manjših gospodarskih organizaci
jah. Nov i ekonomski odnosi, sa-
mcfinnncsiranje posameznih za
vodov, iskanje najboljših mer i l za 
nagrajevanje — vse to je seveda 
zaneslo v te ko lekt ive tudi šte
vi lne probleme. To pa j e bistve
no spremeni lo občne zbore, da so 
postali danes živahne odprte t r i 
bune. Tokrat je beseda o stvareh, 
k i neposredno zadevajo življenj
ske interese posameznikov. P r i 
tem pa je prizadet vsakdo i n prav 

je tako. Ce lo delavci n a nekater ih 
kmet i jsk ih posestvih so n a letoš
n j ih občnih zborih da l i mnoge 
predloge in poglede o perspekt i
vah i n organizaci j i te dejavnosti , 
kar se v prejšnjih le t ih n i n i k o l i 
zgodilo. 

Zlast i pa so nov i ekonomski 
pr i jemi oživeli letošnje občne zbo
re po podjetjih. Zelo malo je l e -
tes pr imerov, da b i se razprave 
na teh zborih izgubi le v podrob
nostih okrog organizacije iz letov 
in prireditev, malokje so po sta
rem suhem načinu bra l i suhe ra
čunovodske podatke o poslovanju, 
ampak so se l o t i l i ključnih pro
blemov gospodarjenja v podjet
j ih , perspektiv določene organi 
zacije a l i dejavnosti , notranje or
ganizacije, o problemih nj ihove 
komune i td. To so namreč tiste 
stvari , k i so kot izhodišče za d v i 
ganje življenjskih razmer posa
meznika i n se j i h s ind ika lne or
ganizacije tudi zavestno lotevajo. 

K. M. 

Veliko, a še vedno premalo 
Zadnja leta se je na Goren j -

; skem zaposlovalo vedno več l jud i 
j iz tuj ih krajev. Vzporedno s po-
I večanim dotokom 60 se zaostr i l i 
j tudi nekateri komuna ln i problemi, 
I med kater imi zavzema prav stano
vanjsko vprašanje najvidnejše 

• IĐeato. Da pa je b i la mera k r i t i S-
I nih problemov na stanovanjskem 
področju še zvrhana, so pr ipo-

• mogle še nerešene potrebe iz po T 

vojnih časov. V pretek l ih let ih 
smo stanovanjsko problematiko 
nenehno reševali, toda k l jub temu 
smo še daleč od rešitve. 

Statistični podatki kažejo, da 
acno v letu 1953 dogradi l i 565 sta
novan j v letu 1958 je stanovanjska 
gradnja nekol iko usahni la, saj jo 
bilo to leto dograjenih le 312 sta
novanj. V predpreteklem letu pa 
so se omenjene številke dv ign i le 
na 887 stanovanj. Vse te številke 
n?m povedo, da smo v obdobju 
1957 do 1960 zgradi l i povprečno 
letno 6.93 stanovanj. Zan imiva b i 
b i la mogoče še pr imerjava, kako 
se je gibala v posameznih let ih 

Zakon o gozdovih in naše razmere 

vrednost kv . metra stanovanjsko 
površine. Tako smo leta 1953 po
trošili za kvadratni meter stano
vanjske povr i ine 27.920 dinarjev, 
leta 1956 37.362 dinarjev i n ' 1. 1960 
52.467 dinarjev. Iz omenjenih šte
v i lk je razvidno, da je vrednost 
kvadratnega metra stalno rasla, 
kar je glede na podražitve grad
benega materiala, uslug in tudi 
zarad] nekaterih drug ih razlogov 
razumlj ivo. 

T i in nekateri drugi podatki 
opravičujejo trditev, da je bi la 

stanovanjska gradnja relat ivno v i 
soka, toda k l jub temu perspekt ivn i 
p lan glede izgradnje stanovanjskih 
površin n i b i l dosežen. V teh let ih 
smo stanovanja hitreje gradi l i v 
mestih kakor pa n a podeželju, ka r 
nekako ustreza tudi odstotku mest
nega prebivalstva v pr imer jav i a 
Celotnim prebivalstvom. Površina 
stanovanjskih prostorov se je v 
pretekl ih let ih postopoma zmanj 
ševala, na kar je odločilno vp l i va 
la povečana cena gradbenih s tor i 
tev, pa tudi racionalnejša gradnja 
in stanovanjska oprema. — P. 

NaSi dopusti , cene in regresi 

K r i z a p o č i t n i š k i h d o m o v 
P R E H O D N A E K O N O M S K O O S N O V O — O D P R E T I T E 
D O M O V E T U R I Z M U N A S P L O H A L I PA J I H P O V S E M 
Z A P R E T I — T O S O T R I J E I Z H O D I N A Š I H P O Č I T N I Š K I H 
D O M O V IZ S T A L N I H I Z G U B V B R E M E D E L A V C E M 

N A P R V I S E J I U O Z B O R N I C E Z A K M E T I J S T V O I N G O Z D A R S T V O 
Kranj, 30. januarja — Danes dopoldne se je sestal na svojo prvo 

sejo novoizvoljeni upravni odbor Zbornice za kmetijstvo in gozdar
stvo okraja Kranj. Na seji so soglasno izvolili za podpredsednika 
Zbornice inž. Janeza Eržena, desetčlansko predsedstvo in predsednika 
nadzornega odbora. 
Nektera stališča glede izvajanja 

zakona o gozdovih so izzvala med 
člani upravnega odbora izredno ži
vahno razpravo. Zakon namreč 
predvideva oziroma določa formi
ranje gozdno-gospodrskih obmo
čij. Tako bo treba tudi v našem 
okraju rešiti to vprašanje sklad
no z določili zakona. Dosedanje 
izkušnje so pokazale, da bi bilo 
umestno uzakoniti sedanji gozd-
no-gospodarski območji; to je tri
glavsko na področju občin Radov
ljica in Jesenice ter kranjsko na 
področju občin Kranj, Skofja Lo
ka in Tržič. O tem predlogu pa 
morajo Okrajnemu ljudskemu od
boru Kranj povedati svoja mne
nja ludi občinski ljudski odbori 
in druge organizacije, med njimi 
tudi Zbornica za kmetijstvo in 
gozdarstvo. Prav o tem vprašanju 
so imeli člani upravnega odbora 
različne pomisleke. Večina se je 
strinjala s tem, da je razdelitev 
kranjskega okraja na dve gozdno
gospodarski območji primerna. Ta 
razdelitev sicer ni nobena novost, 
saj obstaja že več let in se je v 
tem času izkazala za zelo ugodno. 
Glede na to razdelitev imamo 
zbrane tudi številne statistične po
datke. Prav tako je gospodarje

nje v večjih kompleks ih razmero
ma dosti lažje i n uspešnejše k a 
kor na manjših. Za tako trditev 
imajo gozdarski s t rokovnjak i šte
v i lne dokaze. 

N a današnjem zasedanju uprav
nega odbora Zbornice za kmet i j 
stvo i n gozdarstvo so nekater i čla
ni tud i predlagal i , naj b i ime l i 
na Gorenjskem le eno samo gozd-
no-gospodarsko območje, medtem 
ko b i s p r i va tn im i gozdovi go
spodari le kmet i j ske zadruge. Ne
kater i so tud i naglašali, naj b i 
vel ikost teh območij narekovale 
nekatere ter i tor ia lne razmere, d r u 
gi pa, naj b i ured i tven i elaborati 
oz iroma ekonomika določevali n j i 
hovo vel ikost. V razprav i so pre
v ladovala tud i mnenja, naj se na 
posameznih gozdno-gospodarskih 
območijh vodi enotna gozdarska 
po l i t ika ne glede na sektor last
ništva i n d a kmet i j s tva ne mo
remo obravnavat i ločeno od goz
darstva. Z las t i so b i l e živahne raz
prave, kdo naj konkre tno gospo
dari z določenimi gozdnimi povr
šinami. To vprašanje je b i l o še 
tol iko bolj pereče, ker so nekate
re •kmetijsko-gozdarske zadruge v 
pretežni mer i navezane le n a goz
dove. 

Po daljši razpravi , k i pa je b i la j 
odbor z večino sprejel sklep, da 
vseskozi konkretna, je upravn i ' 
so zbornica s t r in ja s tem, da 
Okra jn i l judsk i odbor uzakoni se
danjo razdelitev; t. j . t r ig lavsko i n 
kran jsko gozdno-gospodarsko ob
močje. Člani upravnega odbora 
so izredno živahno razprav l ja l i 
tudi o tem, k o m u naj se dodele 
nedodeljeni gozdovi. Razprava je 
dala več predlogov, vendar je 
upravn i odbor sk len i l , da bodo 
formira l i posebno komisi jo, k i naj 
bi s pr i s to jn imi organi ta vpra 
šanja konkretno proučila na sa 
mem terenu oz iroma posamezne 
pr imere. — P. 

Skupno imajo naša podjetja 144 
različnih počitniških domov. Iz
med teh j i h je 64 tu na Goren j 
skem, 80 pa j i h je v drug ih k ra j ih 
— največ ob jadranski obal i . — 
Predlanskem je v teh domovih 
letovalo 15.600 oseb oziroma p r i 
bližno 31 odstotkov vseh zaposle
nih . L a n i pa se je število teh 
povečalo na 17.000, kar pomeni, 
da je približno vzeto vsak tretji 
i zmed zaposlenih kor is t i l te do
move za svoj le tn i oddih. 

Ce b i vprašali posamezne de
lavce o cenah v teh domovih, b i 
verjetno povedal i številke okrog 
300 d inar jev za dnevno oskrbo. 
Toda resnične cene, k i j i h delav
ci plačajo vede a l i nevede, pa so 
mars ik je še enkrat tolikšne, po
nekod celo višje kot v hote l ih. O 
tem pa j e t u beseda. 

Ko so ondan razprav l ja l i o tem 
prob lemu na seji predsedstva 
Okrajnega s indikalnega sveta, so 

ugotovil i , da so nekateri teh do
mov že postali pravo breme za 
delovno kolekt ive. Težko bi bi lo 
najti njihove točne račune, ker 
se to »prepleta z razn imi p isanimi 
in nepisanimi regresi, mater ia
lom, prevozi, delavci i td. Verjet
no pa je, da ko lekt i v i — vedeli a l i 
ne — prispevajo za te cemove ka
k i h 50 mil i jonov dinarjev letno. 

T u pa se vsi l juje misel , a l i je 
to prav. Prvič zato, ker Ugodnosti 
teh domov ne kor is t i plačnik (de
lovni kolektiv) v celoti, marveč le 
ožji de l - po prejšnjih ugotovit
vah le približno vsak tretj i i n še 
to navadno t ist i tretji, k i ima 
nadpovprečne prejemke; drue,a 
stvar pa so cone. V isoke cene 
(stvarna cena in ne prispevek, k i 
ga vplača še posameznik iz žepa) 
so posledica premajhnega k o r i -
ščanja teh zmoglj ivosti . T i domo
vi so v večini odprt i samo 3 do 4 

(Nadaljevanje na 2. str.) 

N o v e c e n e v a v t o b u s n e m p r o m e t u 
V ponedeljek, 29. Januarja, je bila v Ljubljani seja predsedstva 

IO Zvezne prometne zbornice, sveta za cestni promet, sekcije za 
LR Slovenijo in odbora za vskiajevanje avtobusnega prometa. Raz
pravljali so o novih tarifah v cestnem potniškem prometu. 

Predvsem gre za ugotovitev, da 
so se avtobusna podjetja znašla 
spričo novih gospodarskih instru
mentov v dokaj neugodnem polo
žaju. Pred tem pa je bil položaj 
teh podjetij v primerjavi z drugi
mi gospodarskimi panogami do
kaj boljši. To velja predvsem za 
najemanje investicijskih kreditov 
in za odvajanje nekaterih druž
benih dajatev skupnosti. Novi go

spodarski ukrepi kažejo, da bodo 
morala cestna prevozna podjetja 
poslej bolj skrbeti za sklade, ki 
so bili doslej silno skromni. Po
gosto niso zadoščali niti za naj
nujnejša popravila vozil. Nabava 
novih vozil pa je bila največkrat 
6tvar ugodnih investicijskih po
sojil. Trenutno stanje bo mogoče 
vskladiti z novim položajem le na 
ta način, da bodo avtobusna pod
jetja dosedanje neekonomske ce

ne približala Btvarnim k a l k u l a c i 
jam. 

G r e tudi za vskiajevanje avto
busnih tar i f s tar i fami v železni
škem prometu, k i so dokaj višje 
od avtobusnih, i n ne nazadndje za 
približno vskladitev teh tar i f z 
dosti višjimi vozninami avtobus
nih podjetij v ostal ih republ ikah. 
Povišanje tar i f narekuje tudi de j 
stvo, da so naša avtobusna pod
jetja vključila v svoje prevozne 
parke množico udobnih avtobusov 
znamke F A P , k i so precej dragi , 
pa tudi stroški vzdrževanja (180 
din n a prevozni ki lometer) prese-

(Nadaljevanje na 2. strani) 

TOKRAT V SLIKI* TOKRAT V SLIKI 

Predvidevanja, da bodo tržiški otroci že z aovtm šolskim letom letošnjo jesen obiskovali pouk v novi 
šoli so v nevarnosti. Za dograditev, predvsem pa za notranjo opremo, Je potrebnih še precej sredstev, 
ki še niso zagotovljena. Problem pa Je toliko večji, ker so tudi gospodarske organizacije v predlogih 
za letošnje družbene vAme predvidele zelo majhne vsote za družbeni standard. Ker pa Se ni prepozno, 
še vedno lahke m \ da bo tudi ta problem rešen, saj Je vprašanje šolskih prostorov preveč pereč 
problem v Tržiču, da bi ga lahko na kakršenkoli način odlagali. — Foto: F.Perdan — B. F . 



T P O SVETU 
0 ZATRT DRŽAVNI UDAR I 
Cejlonska vlada je sporočila, da 

so zatrli poskus državnega udara. 
Vlada Je bila obvc'čona, da neka
teri višji oficirji pripravljajo are-
taeijo nekaterih ministrov <er 
nameravajo vreči cejlonsko vla
do. Hitro ukrepanje vlade je pre
prečilo pripravljen državni udar. 

0 V A L A T E N T A T O V 
V AT ŽIRIJI ffV" 

Val terorističnih atentatov O A S 
v Alžiriji Se Vedno trnja. UbiMh 
je b i lo 17 ljudi, med n i i m i 11 A l -
žireev, 11 oseb pa je b i l o ranje
nih . Teroristi tajne vojaške orga-

Narodna jedi B8 
pozabo 

mejo v 
B l e d — Včeraj popoldne sta se 

v Gos t inskem šolskem centru n a 
B l e d u začela dva tečaja, k i sta 
namenjena s t rokovnemu izpopol 
n jevanju gost'nskih delavcev. V 
prvem tečaju se bo 10 kuhar jev 
i z gorenjskih gost inskih obratov 
seznani lo s pr iprav l jan jem vrelo 
jugos lovanskih nacionalnih j e d i 
V d rugem bodo k 'e tar j i i n sk la 
diščniki i zpopo ln i l i svoje znanje 
.o ured i t v i i n tehniki poslovanju 
v skladiščnih obrat ih v gost instvu 
i n o k le tars tvu . Tečaja bosta t r a 
j a l a po 6 d n \ 

V naših gost inskih obrat ih se
daj ne izkoriščajo bogatega i n 
pestrega izbora nac iona ln ih j ed i , 
s ka te r imi rnzpn'.agamo. T a k o n a 
jed i ln ih l i s t ih a e vedno na jdemo 
na p rv ih mest ih pariško in d u n a j 
ske zrezke ter druge tuje j ed i , 
medtem ko se naše domače j ed i 
tu sp loh ne pojavl jajo a l i l e ko 
maj opazno. Toda tur is t i , k i p r i 
hajajo k nam, želijo razen naše 
pokraj ine, navad in običajev spo
znat i tudi naše jedi, zato bo tud i 
tem potrebno posvetit i več pozor
nost i . Omenjen i tečaj i n drug i , 
k i mu bodo s led i l i , bo brez dvo
ma tem težnjam uspešen dopr i 
nos. N a tečaju, k i se je začel vče
raj , se bodo tečajniki učili p r i 
p rav l ja t i predvsem slovenske j u 
he i n slovenske sladice, med 
g lavn imi jedrni, k i sO v progra
mu, pa je največ srbskih jed i . 

nizacije skrajnežev so predvče-
rujšnim pognali v zrak neko po
licijsko postajo v Alžiru. V njej 
je bilo 10 do 20 agentov franco
ske vlade, ki so imeli nalogo, da 
izvedejo akcijo zoper pripadnike 
te podtalne organizacije. 

f> R A Z H A J A N J A V ŽENEVI 
Razgovori velikih sil o prenc-

oju jedrskih poskusov, ki poteka
jo v Ženevi že 39 mesecev, so za
šli zopet v slepo ulico in so jih 
prekinili »a nedoločen čas. Na 
včerajšnji seji so se predstavniki 
treh sil razšli, ne da bi se spo
razumeli o nadaljevanju razgovo
rov. 

»Vsega Je konec, razgovorov ne 
more bita veČ,*< je sporočil tisku 
sovjetski delegat Carankin. Ame
riški delegat je izjavil, da bo 
ameriška delegacij ostala v Že
nevi. 

# BENHEDA PRI ALŽIRSKIH 
E N O T A H 

Predsednik začasne alžirske v l a 
de Benheda je obiskal neko opo
rišče v bližini alžirsko-maroške 
meje, kjer so nameščene oboro
žene s i le alžirskega osvobodilnega 
gibanja. P r a v tako je predsednik 
obiska l taborišče z alžirskimi be
gunci in borci v Genfudo. 
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m ii judje in dogodki 
Zadnjo nedeljo so v Parizu 

tekmovala na znamenitem dir
kališču za nagrado Amerike 
najboljša konjska grla starega, 
kontinenta. Na stezi Je bilo zelo 
malo arabskih konj, ki so jih 
Francozi nekoč na široko uva
žali iz svojih alžirskih pitališč. 
Alžirska politika je počasi za
šla tudi na tekmovalne proge, 
kjer proti pričakovanju ni eks
plodirala nobena plastična mi
na. Nedelja zanimanja za konj
ski šport je tako potisnila v 
ozadje zanHmanje za alžirski 
razplet. Ce so proti koncu pre
teklega tedna prišli do ušes gla
sovi ,da se francoska alžirska 
politika še vodno ziblje v stari 
galski zibelki in da general de 
Gaulle neprestano preti alžir

ski vladi, da bo pretrgal tajne 
stike, če bodo še naprej prece
njevali njegove trdne živce, so 
v novem tednu vsi politični se
maforji v Franciji v znamenju 
rumene luči, kar bi nekako po
menilo — izpraznite križišče in 
čakajte na zeleno ali rdečo luč. 
Za sedaj je zelo težko ugibati, 
v kakšnem embrionalnom raz
voju so francevsiko - alžirski po
litični stiki in kakšen izid bo

do vpisali v uradne knjige. 
Francozi si največ obetajo od 
napovedanega govora generala 
de Gauila, ki bo nemara v ob
dobje precejšnje negotovosti 
vnesel nekoliko bolj obetajoč 
razplet. Izbire nI! Francijo za
skrbljuje razplet alžirskega pro
blema. ' Razlogov za zaskrblje
nost je več kot preveč. Najprej 

ski problem »visi v zraku«, de
snica takšnegfc poskusa ne bo 
tvegala, ker bi to lahko uničilo 
vse njene izglede. 

Politična podoba Francije 
zadnje ledne spominja na fran
cosko solato. Razlike v gleda
njih na prihodnost Francije so 
vedno bolj raznolike. Pred krat
kim so voditelji francoskih so-

mevanju evropskega združeva
nja, kot protiutež de Gaullovi 
atlantski politiki in vračanje na 
politična izhodišča, ki jih je 

zagovarjala Cetria republika. 
V tej notranji zmešnjavi ne 

kaže, da bi bilo mogoče obra
čunali z desničarskim gibanjem, 
ki svojo politično moč izraža v 
plastičnih minah. Socialisti ne 

»Francoska 
je tukaj vprašanje, kaj utegne 
nastati, če se bodo sporazumeli, 
da pogajanja, ki so se začela v 
Evianu in Lugrinu obnovijo. V 
primeru obnovitve pogajanj za 
zeleno mizo je pričakovati, da 
so se stališča ob tajnih stikih 
toliko zbližala, da se kot real
na posledica predvideva podpis 
sporazuma o premirju in pre
nehanje sovražnosti na alžir
skem ozemlju. Toda v tem pri
meru pričakujejo od desničar
skih krogov in tajne teroristične 
organizacije O AS takšno na
sprotovanje, ki bi se najverjet
neje končalo s poskusom držav
nega udara, če že ne v Franciji, 
pa vsaj v Alžiriji. Dokler alždr-

cialistov, radikalov, neodvisnih 
in narodnih republikancev n a 
pravili gesto, ki pomeni precejš
nje nezaupanje de danilu i n 
njegovemu političnemu t ipan ju 
brez glave. Govorijo, da je 
»vlada v senci« že ustanovl jena 
in da komaj čakajo, da b i za
sedli izpraznjene stolčke v 13!I-
zejski palači. Generalu de 
Gaullu očitajo, da je njegovo 
zavlačevanje napravilo položaj v 
Alžiriji nevzdržen. Ce bi imel 
general več politične soli v gla
vi, ne b i kazalo, da bo F r a n c i 
ja popolnoma izgubila Alžirijo. 
Zavezništvo političnih voditeljev 
je nastalo fcot posledica naspro
tovanja de Gaullovemu nerazu-

marajo sodelovati z levico, da 
jim ne bi mogli očitati, da pod-
pi raj o kom un i s tič n a prizad eva-
nja. Politične sile Francije so 
trenutno tok o razdruženc, da je 
nevarnost desničarskega prevra
ta več kot opravičena. V fran
coski skupščini desničarski po
slanci ne zakrivajo naklonjeno
sti do »minerjev« OAS in na
povedujejo obračun. Fašistična 
bojazen je zelo realna. Francija 
stoji pred velikim razpletom v 
svoji zgodovini. De Gaulle bo 
moral svojo poUtično igro zaig
rati skrajno odgovorno, kajti 
kriza dozoreva in zavlačevanje 
ne vodi nikamor. 

Zdravko Tomažej 

išna nega na recept 
Zavod za zdravstveno varstvo l 

K r a n j j e prod k r a t k i m p r i p r a v i l 
p t v i tečaj, na katerem se slušate-
Ijice usposabljajo za nego bo ln i 
kov n a domu. P r i tečaju sodeluje
jo tudi Bolnišnice za ginekologi jo 
in porodništvo K r a n j , Zdravstven i 
dom K r a n j i n Okra jn i zavod za 
napredek gospodinjstva, k i dajejo 
na razpolago potrebne prostore i n 
strokovni kader. 

Omenjenega tečaja se udeležuje 
7 tečajnic: 2 i z Iskre, 3 i z Teks t i l -
indusa i n 2 i z pred i ln ico Tržič. K o 
bodo končale s 6-tedenskim teča
jem, bodo v službi v obratn ih 
ambulantah p r i gospodarskih or
ganizaci jah. P o potreb i bodo od
hajale v posamezne družine i n 
prevzele nego bo ln ika , gospodinj
s tvo m druga oprav i la . T a k a po
moč bo prišla posebno prav ob 

Obleke so, toda . . . ? 
Mesarsko podjetje Tržič n a m je 

poslalo naslednj i dopis : 
•>V G l a s u ste 24. januar ja letos 

ob jav i l i , da mora Mesarsko pod
jetje Tržič poskrbet i za zaposlene 
delavce v tem podj. de l . obleke. 

N o v e c e n e v a v t o b u s n e m p r o m e t u 
gaj o vzdrževanje nekater ih drag ih 
voz i l , den imo avtobusov znamke 
T A M . Naslednje, ka r govori v 

' p r i i nov im avtobusnim tar i fam, 
je podračitev goriva, dal je podra
žitev rezervn ih delov i n pa da 
jatve cestnih prevozn ih podjeti j 
za vzdrževanje avtobusnih postaj. 
P r imer - naša podjetja, k i vezi jo 
za Zagreb, morajo plačevati za 
vse pr ihod o in odhode avtobusov 
pretirane viooke pristojbine - do 
500 d inar jev . Takšno pr isto jb ino 
bo-.'.u poslej podjetja plačevala 
tudi na naših avtobusnih posLa-
jah. Vsekakor pa bodo te pr is to j 
bino n iha lo le od 100 do 150 d i 
narjev. 

Nobenega dvoma n i , da so bi le 
dcvcdanje ka lku lac i j e spričo ugod
nega položaja, k i so ga v na , em 
gospodarskem s is temu uživala ce
stno prevozna podjetja, dokaj ne
realne. T o pa j e močno naoeio 
rezerve, k i so zdaj končno izčr
pane. 

Komi s i j e prometne zbornice, k i 
so proučile nasta l i položaj, p r i 
poročajo vsem cestnim prevozn im 
podjetjem, da na podlagi stvar
n i h ka lku lac i j formira jo nove 
cene. P r i tem naj upoštevajo pred
vsem sklade, k i bodo dovo l jeva l i 
razširjeno i n nemoteno dejavnost, 
razen tega pa naj nove cene p r i 

lagodi jo progam oz i roma cestam, 
k j e r vozi jo posamezni avtobusi . 
Seveda ne bi kaza lo pr i tem vs i 
l jevat i podjetjem dogovorjenih 
Cen. Nove tarife v potniškem cest
nem prometu naj bi vel ja le čim
prej, vsekakor pa od 15. februar- ; 
ja dal je. Tako b i preprečili šib
kejše formiranje sk ladov glede na 
nove instrumente, k i vel jajo že od 
1. januar ja dalje. Priporočilo po
udarja, naj bi povi janje potni ' -kih 
tari f ne presegalo 30 odstotkov 
a l i 8 d inar jev za potniški k i lome
ter. 

Goren jska cestna prevozna pod
jet ja Transtur ls t i z Škofje Loke , 
AvtopTomet i z K r a n j a i n A v t o -
servis z Jesenic eo s priporočili 
zbornice str injajo. Ce naj ta pod
jet ja zagotovi jo po tn ikom p r ime 
ren i n varen prevoz, bodo mora l i 
okrep i t i predvsem invest ic i jske 
sklade. G r e tud i za uvajanje no
v i h av tobusnih prog in zvez. Te
žave so tud i s prevoz i delavcev 
na de lo i n z de la i n še mars ika j , 
ka r vs i l ju je formiranje nov ih ta
rif . V interesu podjeti j je, d a 
bodo do sred ine februarja že 
uvod l i n a svo j ih progah no
ve cene. P r i f o rmi ran ju tar i f 
pa se bosta podjetja posluže
va la skupnega da l j inar i ja , k i 
bo v sk l a j e va l cene m e d posa
mezn im i podjet j i , k i voz i jo n a 
is t ih progah. — S. S. 

Zadeva glede tega n i resnična, za
kaj podjetje je z odločbo zadol
ženo, da mora vsakemu de lavcu 
oskrbeti po dve garn i tur i de lovn ih 
oblek, ka r podjetje že vsa leta 
tudi i zva ja i n za k a r mora pod
jetje vsako leto izplačati precej 
denarja. U p r a v a podjetja se čudi, 
kako j e mogel vaš dop isn ik p r i t i 
do tako napo rn ih podatkov, k i se
daj skoraj b lat i jo naše podjetje.« 

Opomba tiredništva: V poročilu 
Občinske sani tarne inšpekcije, ki 
f> <••} obravnaval i na zndhH soji 
O b L O Tržič, je zanisano: * V M e 
sarskem podjet ju Tržič je najbolj 
problematična adaptac i ja k l a v n i 
ce ter organizacija pos lovalnic i n 
delovne ob i ske zaposlenega oseb
ja.« 

obolelosti žene a l i enega i zmed 
drug ih članov družine, zarad i k a 
terega b i mora la žena a l i mož i z 
ostati od dela . 

T e m na logam je pr i lago jen tud i 
program tečaja. V njem zas led i 
mo praktični i n teoretični pouk 
o negi bo ln ika , zdravstvo, nalez
l j i ve bolezni , nego dojenčka, prvo 
pomoč, preprečevanje nesreč v 
gospodinjstvu, soc ia lno prob lema
t iko družine, sestavo dietne pre
hrane, čiščenje stanovanja, vode
nje gospodinjskega knj igovodstva, 
kuhanje i td. 

Gospodarske organizaci je sprva 
niso kaza le zan imanja za f inans i -
ranje vzgoje takega kadra . K o pa 
so s i izračunali, kolikšno škodo 
utrp i jo zaradi izgube de lovn ih dn i 
ob bo lezn ih svojcev delavcev, so 
uv ide l i , da je tako organiz i rana 
pomoč ve l i ko cenejša. Razen toga 
bo taka pomoč kva l i t e tna , saj s i 
tečajnice z v e l i k o pr izadevnost jo 
i n zan imanjem pr idobivajo ustrez
no kva l i f i kac i j o . 

T a k i tečaji se bodo v pr ihodnje 
še p r i r e j a l i . Teži KO k temu, da 
bi b i l a taka služba pomoči ha 
domu organiz i rana p r i zdravstve
n i h domov ih , pozneje pa p r i sa 
m i h s tanovanjsk ih skupnost ih . 

M. S. 

r i z a p o č i t n i š k i h d o m o v 
(Nadal jevanje s 1. strani) 

mesece n a leto, to se prav i n i t i 
tret j ino časa. 15 teh domov n a 
Goren jskem n i odprto n i t i 3 me
sece. In t i so b i l i skoraj vs i z a 
prt i tud i ob novo le tn ih p ra zn ik ih , 
ko 60 de lavc i plačevali po gosti
ščih po nekaj tisočakov za rezer
vacije. 

Ponekod tud i ob l i ka posamez
nih domov ne. ustreza potrebam 
ko lekt ivov . P o K r v a v c u , okrog 
Boh in ja , zgornjesavske dol ine, na 
P o k l j u k i i n tud i ob mor ju je z ra 
slo vrsto manjših domov z m a n j 
šim številom ležišč brez oskrbe 
i n tako dal je. T a k i domovi l ahko 
služijo l e ožjemu krogu ko l ek t i va 
— navadno so to vod i ln i usluž
benci . 

K e r so t i domov i prišli v dolo
čeno kr i zo , so se nekater i od teh 
že po jav i l i na prodaj i oz i roma so 

j i h ko l ek t i v i že zapr l i . K o t 60 me
n i l i udeleženci n a imenovani sej i , 
j e p r i tem treba naj t i rešitev. O 
tem naj b i se pomeni l i v o k v i r u 
občinskih počitniških skupnost i in 
seveda sami za interes i ran i ko l ek
t i v i . E n a i zmed p r v i h rešitev naj 
bi b i l a prehod teh domov na 
ekonomsko osnovo. K o l e k t i v i naj 
b i ne da ja l i domovom regresov, 
marveč l e n a roko de lavcem, k i 
gredo n a dopust. V t em p r i m e r u 
bi de lavc i svobodno i zb i ra l i k ra j 
dopusta po ceni , us lugah i n udob
nost ih, k a r je povsem prav i lno . 
Druga možnost, k i pa je že pogo
jena 6 prvo, j e ta, da b i te domo
ve sporazumno z določenimi t u r i 
stičnimi organi odpr l i kot sploš
ne gost inske oz i roma turistične 
objekte. Ka j bo najbolje, bodo 
mora l i odločiti za interes i rani ko 
lek t i v i . — K. M. 

Iz razprave na V E . kongresu LMS 

Preobrazba mladine na vasi 
Katarina Grilc se je svoji raz

pravi na VII. kongresu Ljudske 
mladine Slovenije dotaknila pro
blemov na vasi v jeseniški obči
ni. Iz njene razprave povzemamo 
nekaj pomembnejših misli: 

Uveljavljanje socialističnih od
nosov postaja pomembna osnova 
življenja ne samo v podjetjih in 
ustanovah, marveč tudi na vasi. 
Tam postaja življenje pestrejše. 
Ne samo družbene organizacije, 
tudi mladina se srečuje z mnogi
mi problemi, ki jih skuša rešiti 
l:ar najbolje. Preobrazba vasi in 
vloga mladinske organizacije v 
njej zahteva večje in raznovrst-
nejse zanimanje za družbene, kul
turne, gospodarske in mednarod
ne probleme, probleme znanosti 
in tehnike. Prav zaradi tega je 
bilo treba nekatere obstoječe ob
like obogatiti z novo. pestrejšo 
vsebino. Te nove oblike — klubi 
OZN, šole za življenje, mladinske 
politične šole — so vzbudile več 
zanimanja za delo mladine na 
vasi. 

Ce bolj pogledamo življenje te 
mladine v jeseniški občini, vidi
mo, kako z različnimi problemi 
ce srečujejo v posameznih akti

vih. Sestav teh p* je predvsem 
delavska in šolska mladina, 
kmečke je le bolj malo. Kakor 
večina delavcev, je tudi mladina 
zaposlena v Železarni na Jeseni
cah ali v drugih podjetjih oziro
ma obiskuje šolo in je vsak dan 
vezana na dve uri vožnje z vla
kom. Moramo priznati, da je to 
dokaj naporno. Razen tega je ve
čina mladih vključenih v mladin
sko organizacijo v podjetjih ali v 
šolah. Aktivno delati v dveh orga
nizacijah ni lahko. Vprašanje na
staja, katera stran je sedaj bolj 
pomembna. Kakor v delovni enoti 
je mladinska organizacija nujna 
tudi na vasi. Seveda pa je delo 
v podjetju lažje, saj pomagajo 
mladini in jo usmerjajo sindikal
ne organizacije, Zveza komuni
stov ali samoupravni organi. Na
staja pa vprašanje, v kakšni meri 
naj se razvija in dela mladina na 
vesi, ki je znatno bolj prepušče
na sama sebi. Terenske organiza
cije, kot so Socialistična zveza, 
Zveza komunistov, Zveza borcev 
premalo ali skoraj ne sodelujejo 
z organizacijo. Tam pa, kjer vse 
te organizacije sodelujejo, uspeš
no rešujejo problem«, k i so živ

ljenjsko pomembni tudi za mla
de ljudi. Le tako je možno mladi
no usposabljati strokovno, družbe
no, ekonomsko in idejno-politič-
no. Biti pa moramo tudi samokri
tični In priznati, da smo včasih 
tudi sami krivci slabega sodelo
vanja. 

Ne moremo pa opravičiti tega. 
da se nekaterim našim povabilom 
ne odzovejo. Poznamo mladinske 
organizacije, ki so pri pravi jen c-
za delovne akcije, toda kje naj 
začnejo, ali je morda za to za
interesirana še kakšna terenska 
organizacija. 

Menim, da bodo morali okrajni 
in občinski komiteji posvetiti 
vsem tem več pozornosti. Eden 
izmed pomembnih problemov so 
tudi prostori. Le redki so prime
ri, da so ti zadostno urejeni. Ve
mo pa, kako slabo urejeni pro
stori vplivajo na delo organizaci
je. 

Sodelovanje s prosvetnimi dru
štvi ni tako kritično. Moramo se 
celo pohvaliti, da je precej čla
nov mladine vključenih v njihove 
vrste, toda ponekod se opaža pre
majhna vztrajnost mladine. Ver
jetno se bo morala mladinska or

ganizac i ja bolj zan imat i t ud i z a 
nj ihovo delo i n j i m na svo j ih se
s tank ih dajati p r i znan ja za n j i 
hovo prizadevanje. 

O športni dejavnosti 
K o j e Ka ta r i na G r i l c govor i la 

o športni dejavnost i n a vas i , je 
med d rug im deja la : 

Športno delovanje n a vasi je 
zaradi preve l ike zaposlenosti m l a 
d ine v prostem času precej 
skromno. Vendar so p r ime r i , ko so 
mlad inske organizaci je uspele i z 
vesti razna tekmovanja s sosed
n j i m i ak t i v i i n enotami J L A . 

V e l i k o pomanjkanje prostorov 
za to dejavnost n a m narekuje 
prav na vas i še dosti naporov i n 
uspešnejše delo. Uva jan je razn ih 
tekmovanj u t i ra pot i zna jd l j i vost i 
vsakega člana L judske mladine , k i 
je pobudnik za ureditev športnih 
prostorov. Skrbet i pa moramo, da 
bomo te pobude zna l i čim hitre je 
rea l i z i ra t i s pomočjo terensk ih 
organizaci j i n podjeti j n a terenu. 

Ob zaključku moramo pr i zna t i , 
da smo o uspehih i n težavah va
ške mlad ine doslej bolj malo p i 
sa l i . V pr ihodnje bo treba skrbe t i 
za bolj pogosto obširno poročanje 
o prob lemih , težavah, uspehih i n 
seveda tud i o neuspehih m lad in 
s k i h organizacij na vasi. 

Šolski cdbor v Begunjah je imel sejo 
V 6. številki G l a sa ste ob jav i l i 

pod nas lovom »Šolski odbor i , k j e 
ste?« nekaj podatkov o s tan ju 
šolstva v radovljiški občini. M e d 
drug im je članek obravnava l sta
nje n a n e k i h šolah, k j e r ; šolski 
odbori ne delajo i t d . N a p r v em 
mestu med šolami, ka t e r ih šolski 
odbori n iso ak t i vn i , so navedene 
Begunje. K e r p a to poročilo ne 
ustreza resn ic i , želim, naj javnost 
zve resnico, k i naj j i služi tud i 
naš t isk. 

Šolski odbor osnovne šole v Be
gunjah se je sestal na svojo p r vo 
sejo v šolskem l e tu 1961/62 9. no
vembra 1961. Seja je b i l a skupna 
z učiteljskim ko l ek t i vom te šole. 
Na sej i smo obširno obravnava l i 
šolsko problemat iko , p l a n de la 
šole, novo f inansiranje šol, grad
njo novega Šolskega poslopja i td . 
Zap i sn ik te seje je b i l poslan 
O b L O Radov l j i ca — referentu za 
šolstvo dne 1. der-embra 1961. N a 
stane vprašanje: A l i kdo te zapis
n ike na občini sp loh p reb i ra a l i 
j ih neprebrane nekam pologi a l i 
založi. K a k o b i se s icer moglo zgo
d i t i , da odgovorni uslužbenec n a 
občini vnese v poročilo Sve ta za 
šolstvo, ko obravnava stanje po 
šolah v občini, tako ve l i ko napa
ko, k i j e obenem tudi žaljiva za 
šolski odbor neke šole? K o m u naj 
služi in koga naj tako časopisno 
obvestilo, k i je daleč od stvarno

st i , zadovol j i? A l i morda u p r a v i 
tel ja šole, k i skupaj s predsedni 
k o m šolskega odbora sestavl ja 
dnevn i r ed seje šolskega odbora 
i n nato s pr i zadevan jem n a sej i 
rešujeta šolske probleme? A l i 
morda člane šolskega odbora, k i 
so t r i ure presedel i n a se j i i n se 
po svoje t rud i l i ure jevat i šolske 
probleme, sedaj p a berejo v G l a 
su, da šolski odbor seje še n i i m e l 
itd. A l i pa morda preb iva lce vas i , 
k i tud i poznajo s i tuaci jo , nato p a 
berejo v časopisu neresnične po
datke? 

A N T O N POTOČNIK, 
ŠOLSKI U P R A V I T E L J 

Kot ste že sami lahko razbrali 
iz našega prispevka v 6. številki 
Glasa, smo podatke o nedelavno
sti šolskih odborov črpali iz po
ročila Sveat za šolstvo. Zatorej 
smo se tudi pozanimali pri refe
rentu za šolstvo na Občinskem 
ljudskem odboru v Radovljici, ka
ko je prišlo do pomote. Vendar je 
referent pri ponovnem preverja
nju ugotovil, da zapisnika s seje 
šolskega odbora v Begunjah nima. 

Opravičujemo se, če smo vam 
s tem. ko smo vaš šolski odbor 
uvrstili med nedelavne, storili 
krivico in vas prosimo, da se o 
tem pomenite z omenjenim refe
rentom. Uredništvo 

PRAVNI NASVETI 
Vprašanje: Sprašujete, če imate 

prav ico do inva l idn ine , k e r ste 
rehab i l i t i ran i i n usposobl jeni za 
opravl janje drugega dela. B i l i ste 
odpuščeni iz vo jske ko t i n v a l i d 
I. kategori je z i n va l i dn ino 6500 
dinarjev. Pozneje vam je z zdrav
niškimi pregledi p r i znana nova 
kategori ja inva l idnost i (tretja), da 
vam je b i l a tako omogočena po
kl i cna rehabi l i tac i ja . 

Odgovor: Pravic? do poklicne 
rehabilitacije imajo po zakonu 
zavarovanci, ki postanejo invali
di III. kategorije, preden dopol
nijo določeno »tr.rost, in sicer 
moški 45, ženske pa 40 let. S po
klicno rehabilitaciji zavarovanec 
izgubi pravico do invalidske po
kojnine. Pripada pa mu nadome
stilo zaradi manjše plače, če ta 
razlika obstaja. Rnalika med pla
čo na prednjem in novem delov
nem mcs?5 sc izračuna po plači, 
ki je predpisana oziroma določe
na za delovno mesto takrat, ko 
delovni invalid oziroma zavarova
nec nastopi preskrbljeno delo. 

Zakon določa, da se vodniki 
razvrstijo na delo na delovnih 
mestih IV. kategorije v smislu 3. 
odstavka 64. člena zakona o po
kojninskem zavarovanju. To so 
zavarovanci na delovnih mestih, 

za katere se ne zahteva poprejš
nja izobrazba, temveč priučitev za 
tisto delo, za katero se zahteva 
po kategorizaciji delovnega mesta 
za opravljanje administrativnega, 
finančno komercialnega, tehnič
nega in podobnega dela nižja 
strokovna izobrazba. 

V. L, Tržič 
Vprašanje: Koliko zajcev sme 

lovec us t re l i t i v enem dnevu? 
Odgovor: Pravila o lovu v dru

štvenih loviščih predvidevajo, da 
vsak lovec lahko ustreli samo 
enega zajca. Poskusni mesec je 
oktober. V tem mesecu se ugoto
vi število zajcev v lovPču. Za po
samezni lov velja, da lovi skupi
na do 5 lovcev. 

I ovce lahko v poskusnem me
secu ustreli tudi več zajcev, to
da število ne sme presegati šte
vil;*, vseh lovcev v družini. 

Ustreljene zajce si lovci med 
seboj razdelijo. Lovec lahko zaj
ca Sadrži zase, ga lahko podari 
prijateljem, ne sme ga pa pro
dati. 

Ko mine poskusni mesec, zač
nejo z lovom za prodajo in izvoz, 
lovci lal-ko ustrelijo toliko div
jačine, kolikor je določeno z na
črtom. V tem času lovci lahko 
dobijo zajec, če so izpolnili plan. 

Z A H V A L A 

Ob smrti naše drage mame i • ~ 

M A R I J E M A L I 
se najlepše zahvaljujemo vsem, ki so nam v teh 
težkih dneh stali ob strani, vsem, ki so jo spremili 
na njeni zadnji poti, vsem, ki so darovali vence in 
cvetje in pevcem za zapete žalostinke. 

Ohranili jo bomo v trajnem spominu. 
Sin in hčerki 

Radovljica, 30. 1. 1962 



Prednost krajevnim skupnostim 
jvomio-ija za pr ipravo novega 

statuta i n njene podkomis i je so 
se v zadnjem času že večkrat 
sestale in izdelale nekaj predlo
gov, o kater ih bodo člani komis i j 
razprav l ja l i na s k u p n i sej i še ta 
teden. 

M e d temi predlogi je tudi pred
log, da naj bi na območju radov
ljiške občine ne b i preveč s i l i l i 
z ustanavl janjem stanovanjsk ih 
skupnost i , ker so že prve izkuš
nje s s t remi s tanovan jsk imi s k u p -

Uspešen koncert 
ncdbe na pihala 

Gorje (V.) — Preteklo soboto 
zvečer je godba na pihala 
P G D Gorje pripravila samo
stojen koncert. Čez 200 poslu
šalcev je z navdušenjem spre
jelo vseh 7 izvajanih del. Kon
cert je bil posvečen 55-letnici 
obstoja godbe. 

Gorjanslca pihalna godba je 
zadnjih nekaj let preživljala 
precejšnjo krizo. Lansko leto 
pa. je njeno vodstvo prevzel 
kapelnik javorniške godbe Ju^ 
lij Zorgo. S sistematičnim de
lom mu je uspelo omogočiti 
kvalitetno rast godbe. Tudi za 
naraščaj je poskrbel. Kar 20 
mladincev pripravlja za vstop 
v godbo. Sedem učencev je že 
sodelovalo na koncertu. Okrog 
osem novincev pa se bo vklju
čilo v orkester spomladi. Tako 
bo godba že v bližnji prihod
nosti štela 35 aktivnih godbe
nikov. 

Članom godbe na pihala 
povzročajo veliko skrbi njiho
vi instrumenti. Le-tj so pove
čini stari že nad 60 let, saj so 
ob ustanavljanju godbe kupili 
že rabljene instrumente in jih 
kljub prizadevanju ne morejo 
lepo uglasiti. 

Ker pa ima godba v Gorjah 
že precejšnjo tradicijo in so
deluje pri vseh krajevnih pa 
tudi občinskih prireditvah, bi 
bilo prav, Če bi se tudi za no
ve instrumente za to godbbo 
našel potreben denar. 

Požrtvovalnost godbenikov, 
dobro vodstvo in številen na
raščaj pa jamčijo, da bo godba 
še napredovala. 

nostmi, ki so bile sicer ustanov
ljene, a niso nikoli začele s pra
vim delom, pokazale, da taka 
oblika organa družbenega uprav
ljanja za naselja na tem območju 
ni najbolj primerna. Veliko večje 
možnosti za delo so v okviru kra
jevnih odborov — posebno še, če 
imajo ti na svojem območju pro
svetne ustanove, podjetja in dru
ge institucije, ki bi dajale vsebi
no dela tem odborom. Prav zara
di tega bodo po vsej verjetnosti 
v radovljiški občini združili po 
nekaj manjših krajevnih odborov, 
da bodo imeli prebivalci možnost 
spoznati širšo problematiko svo
jega področja. Doslej se je nam
reč često dogajalo, da so krajev
ni odbori razpravljali eddnole o 
vaškib kormmalnih problemih. 

Kljub temu, da led na Blejskem jezeru pod težo sprehajalcev in drsalcev precej stoka, je na njem vedno živahno. Takole je bHo na 
primer preteklo nedeljo, a je led kar dobro vzdržal 

S seje ObLO Radovljica 

V e l i k o r a z u m e v a n j 
ŽE L E T O S NA VRSTI GRADNJA PRVIH ŠOL — S O D O B N E Z A H T E V E POUČEVANJA 

Z A H T E V A J O S P R E M E M B E V ORGANIZACIJSKI MREŽI SOL 

Na petkovi seji Občinskega 
ljudskega odbora v Radovljici sta 
vzbudila največ zanimanja in 
razprave odloka o dopolnilnem 
proračunskem prispevku in o ob
činski doki adi od kmetijstva za 
leto 1962. Na dnevnem redu pa je 
bila še vrsta zadev s področja 
prosvete, socialnega varstva, 
uprave itd. 

V živahnem razgovoru o dopol
nilnem prispevku iz osebnega do
hodka delavcev in uslužbencev eo 
odborniki pokazali veliko razume
vanja za probleme šolstva. Prvot
ni predlog odloka je namreč pred
videval, da se sredstva iz tega 
prispevka, ki znašajo 15 odstot
kov, razdelijo takole: 10 odstot
kov za negospodarske investicije, 
5 odstotkov pa za gradnjo šol. 
Sveta za gospodarstvo in finance 
pa sta predlagala, da se nameni 
za negospodarske investicije 8 
odstotkov, za gradnjo šol pa 7 od
stotkov. Odborniki so ta predlog 
soglasno sprejeli. Kot kažejo iz
računi, se bo tako že v letošnjem 
letu nabralo okoli 74 milijonov 
dinarjev. 

Za šolstvo se s spre jet im odlo
kom odpira jo nepr imerno boljše 
perspektive. Znano je, da o grad
nj i n o v ih šol govorimo na občin
s k i h sejah že več let, vendar ob
čutnega napredka doslej še n i 
bi lo. Potrebe pa nas nenehno s i 
l i jo , da se tud i tega problema re
sno lo t imo. Ze v bližnji p r ihod 
nost i bodo začeli z gradnjo šol v 
Gor jah in na B l edu . 7 odstotkov 
letošnjih sredstev proračunskega 
pr ispevka pa j e razen za te dve 
gradnj i namenjeno tudi za izde
lavo načrtov za nov i šoli v B o 
h in j sk i B i s t r i c i i n v Radov l j i c i . 
Iz teh sredstev bodo rudi že letos 
zaključili z invest ic i jami p r i šoli 
v L i p n i c i . 

N a svo j i prejšnji sej i je O b L O 
spre je l sklep, da je treba v naj
krajšem času izde lat i program 
nadal jnjega razvoja šolstva v r a 
dovljiški občini. Svet za šolstvo 
je že sestavi l komis i jo , k i bo to 
delo oprav i l a do konca februarja 
in gradivo predložila O b L O v ob
ravnavo. V t em programu bo po
trebno ana l i z i ra t i ttidti možnosti 
za uk in i t e v nekater ih manjših 
enooddelčnih in dvooddelčnib šol, 

Kdo bo že letos dobi l stanovanje? 
Radovljica — Tudi Radovljici 

ni prizanaseno s stanovanjsko sti
sko. — Nova stanovanja rastejo 
vzporedno s potrebami, toda to
liko za njimi, da jih rukakor ne 
morejo dohiteti. — Stanovanjski 
problem ostaja iz leta v leto sko
raj enak. 

Letos je v Radovljici spet v 
gradnji precej stanovanj. Občin
ski ljudski odbor s sredstvi iz 
svojih skladov gradi 6 stanovanj
skih blokov, v katerih bo okoli 
40 stanovanj. Ta stanovanja bo
do, kot predvidevajo, prodali go
spodarskim organizacijam in in
dividualnim interesentom, vendar 

rili. Del teh stanovanj bodo na
menili tudi prosvetnim delavcem, 
uslužbencem občinskih organov 
in drugim. 

Pred tremi leti je v Radovljici 
zaživela .STANOVANJSKA ZA 
DRUGA' Radovljica, za katero je 
bilo zelo veliko zanimanja. Člani 
so z 1 milijonom in 200 tisoč din 
samoudeležbe in 1 milijonom din 
občirađcega posojila začeli z grad
njo. Toda, ker je vrednost stano
vanj preko 4 milijone dinarjev, 
posojila v ta namen pa ni mogoče 
več dobiti, zaradi pomanjkanja 
potrebnega denarja člani zadruge 
ne nadaljujejo z gradnjo. Izmed 
12 stanovanj bosta letošnje polet-

do sedaj še niso izdelani predlogi i je vseljiva le dva, ki jih je odku-
za način, po katerem bi to sto- I pila Kmetijska zadruga. 

K m e t i j s k a zadruga Je l ov i ca je 
lansko leto začela grad i t i tud i 

dva lastna s tanovanjska dvojčka. 
Gradbena de la je i z va ja la gradbe
n a skup ina , k i j e b i l a še lansko 
leto p r i zadrugi . Toda v času, ko 
je omenjena s k u p i n a grad i la sta
novanja, so se že pogovorja l i o 
priključitvi k- G P Gorenje. Vodje 
te skup ine se zato n iso v po ln i 
mer i zavze l i z a to gradnjo i n jo 
jeseni celo pus t i l i nezavarovano, 
zaradi česar j e n a obeh dvojčkih 
nastala precejšnja škoda. K m e t i j 
s k a zadruga bo letos z gradnjo 
nadal jevala, razen tega p a j e že 
podvzela vse potrebno, d a dobi 
ustrezno nadomest i lo za utrpe lo 
škodo. 

k i n imajo dovol j možnosti, da b i 
nud i l e svo j im učencem kva l i t e 
ten i n sodoben pouk. Preden b i 
se odločili za uk in i t e v katereko l i 
šole, bo treba zadevo temelj i to 
proučiti. Ce bo potrebno, bo tre
ba uredi t i redne prevoze otrok v 
kraje, k jer so popolne šole, pone
kod po bo treba ured i t i tud i i n 
ternate. Osnovno mer i l o p r i u k i 
n jan ju šole n i k a k o r ne b i smel 
b i t i gospodanskl račun, marveč b i 
morala p r i tem odločati odgovor
nost, da smo vsakemu otroku, pa 
naj bo še v tako oddal jenem hr i 
bovskem kra ju , dolžni nud i t i ena
ke pogoje za šolanje kakor otro
k o m v večjih k ra j ih s popo ln imi 
osemletkami. S sedanjo organi
zaci jsko s t rukturo šol tej zahte
vi n i mogoče zadost i t i . V radov l j i 
ški občini je namreč 19 osnovnih 
šol, od tega 8 popo ln ih , 11 pa ne
popolnih. Med temi so v Zas ipu , 
Nomnju , Star i Fužini i n na Go r -
jušah celo enooddelčne šole, v k a 
ter ih po več razredov poučuje sa 
mo 1 učitelj. — J . Boh inc 

V Radovljici je sedaj v gradnji kar 14 dvojčkov 

PRVI STIKI 
Skofja Loka, 30. januarja — Za 

danes dopoldne j e napovedan v 
dvo ran i k i n a Sora Skof ja L o k a 
zbor komitentov K o m u n a l n e ban
ke Skof ja L o k a . N a današnjem 
zboru naj bi obravnava l i reorga
nizac i jo bank i n ostalo splošno 
problemat iko, kred i tno prob lema
t iko i n najnovejše instrumente 
ter gospodarjenje v luči bančnih 
pokazateljev. Namen današnjega 
zbora je p r i ka za t i prob lemat iko 
K o m u n a l n e banke i n gospodar
s k i h organizaci j ter vzpostav i t i 
p r v i s t ik s komi tent i . 

Pomoč socialno ogroženim 
D o b r i h štirinajst dn i že ve l ja v 

škofjeloški občini odlok o soc ia l 
n i h podporah. S tem odlokom, ki 
ga j e spreje l l j udsk i odbor na 
zadnj i sej i v pretek lem le tu , bodo 
dodel jeval i mater ia lno pomoč 
osebam, k i sta lno b iva jo n a ob
močju občine Sk. L o k a i n so de lno 
a l i p a popolnoma pr idob i tno ne
sposobne i n nepreskrbl jene. Soc i 
a lne podpore so stalne, začasne, 
enkratne i n podpore z a šolanje 
oz i roma učenje. S ta lna soc ia lna 
podpora popo ln im soc ia ln im pod
p i ran j em se podeljuje v najviš
jem mesečnem znesku v višini 
sedem tisoč dinar jev . P ros i l cu v 
i z redno težkih s o c i a l n o e k o n o m 
s k i h razmerah pa j e i z j emoma 
mogoče dode l i t i višji znesek me 
sečne denarne pomoči, vendar Še
le p o teme l j i t i proučitvi i n po po
prejšnji odobr i t v i pr is to jnegasveta . 

E n k r a t n a denarna pomoč pa se 
po tem od loku p r i z n a osebam, k i 
so začasno socia lno i n ek<momsko 
ogrožene i n i m a prevenstatani 
značaj, d a b i t aka osoba zaradi-
trenutne ogroženosti ' ne postala 
stalno mater ia lno i n soc. ogrože
na. E n k r a t n a pomoč se lahloo^čla-
je tud i v o b l i k i drugih material
n i h sredstev, vendlar največ dva 
meseca. — J . 

Plenum 
o kulturno-
prosvetnem 

delu 
Radovl j ica , 31. j anuar ja - Vče

raj je b i l v Radov l j i c i s k u p n i 
p lenum Občinskega 6veta Svo
bod, ObO S Z D L in ObSS. N a njem 
60 govor i l i o prob lemat ik i k u l -
turnoprosvetnega de la v radov
ljiški občini. T u d i gospodarska 
komis i j a Občinskega s ind ika lnega 
sveta je za p l enum pr ip rav i l a ob
širno anal izo mater ia lnega stanja 
v društvih in o potrebah za n a 
dal jnje delo. 

Celotna prob lemat ika ku l tu rno -
prosvetnega življenja v občini je 
tako pomembna i n aktualna, da 
je b i lo potrebno z njo seznanit i 
čimširši k rog l jud i . Več o vsem 
tem bomo p i sa l i kdaj v pr ihodnje . 

Pred pomembnimi nalogami 
Občni zbor škofjeloškega Avto-

moto društva, ki bo v prihodnjih 
dneh, bo postavil pred članstvo 
in upravni odbor dokaj pomemb
ne naloge. Med njimi bo prav 
gotovo tudi skrb za prometno 
vzgojo pionirjev po šolah. Slednje 
je še tembolj pomembno zato, ker 
je društvo v preteklem letu le 
malo storilo za prometno vzgojo 
pionirjev. Tako so bili pionirji 
seznanjeni s prometno problema
tiko le v toliko, kolikor so se na
učili v šoli. Za te predavatelje na 
šolah pa je društvo v prvi polo
vici preteklega leta priredilo te
čaj o prometnih predpisih in osta
li problematiki. 

Tudi v prihodnje bo društvo 
skrbelo za vzgojo kandidatov za 
voznike amaterje in s tem v zvezi 
nadaljevalo z ustreznimi tečaji. 
Organizirati bi bilo treba tudi te

čaj za društvene športne funkcio
narje i n i zves t i društveno ocenje
va lno vožnjo. Člane in ostalo ob
činstvo bi l ahko poučevali o pro
metni p rob l emat ik i z r a zn im i 
predavanj i i n s predva jan j i f i l 
mov. E n a najtežjih na log letošnje
ga le ta bo tud i i zvedba repub l i 
škega cestno hitrostnega prven
stva, ki bo p redv idoma v začetku 
avgusta n a preure jeni trasi v 
Skof j i L o k i . T a pr i red i tev ne
dvomno ne bo samo društvena, 
temveč bo to končno tudi športna 
pr iredi tev v širšem smis lu , s kate
ro se bodo prep le ta l i interesi tu
r i zma, gost instva i n d rug ih . 

Samo bežno orisano naloge ne
dvomno kažejo n a to, d a se bo 
mora l upravn i odbor (oziroma 
društvo) temel j i to spopr i je t i z de
lom. Us tanov i t i bo treba številne 
komis i je , k i naj bi zadane nalo

ge realizirale. Delo pa naj hd se 
razvijalo v smeri, k i naj bi Jo na
rekovale' potrebe članstva. Težnja 
po čim večjem zaslužka, bo morala 
biti izključena. Razen nekaterih 
tečajev in predavanj o prometni 
problematiki pri nas in v svetu 
bodo imeli člani Avto-moto dru
štva v društvenih prostorih na 
razpolago tudi pralnico za avto
mobile in malo servisno delavni
co. V njej bodo lahko krpali gu
me, menjali olje, polnili baterije 
in opravljali razna manjša opra
vila. V najkrajšem času predvi
deva škofjeloško Avto-moto dru
štvo urediti tudi vulkanizacijo. 

Realizacija predvidenega delov
nega programa za letošnje leto 
pa nedvomno opozarja tudi na to, 
da je treba v novi odbor izvoliti 
res tovariše, ki bodo vedno pri
pravljeni poprijeti za delo. 

LIVE 
Družbena prehrana - še 
vedno pereče vprašanje 

Družbena prehrana je ponekod k l jub nujnost i še vedno ne
rešen problem. Potrebe po prehran i namreč hitreje naraščajo kakor 
pa zmogl j ivost i obratov družbene prehrane. Slednje se pojavlja 
zlasti v mestih i n indust r i j , k r a j i h . Nekaj omenjene problematike 
j e pokaza la tudi anketa hišnih svetov, k i so jo preteklo leto izved
le krajevna organizaci je S Z D L n a ožjem mes tnem področju Škof
je Loke . 

Čeprav so se nekater i podatki v 
zadnjem časti verjetno neko l i ko 
spremeni l i , pa k l j u b temu l ahko 
Ugotavljamo, da se še precej l jud i 
zavzema, da bi se hran i l o v ob
rat ih družbene prehrane. P o pred
v idevanj ih v zadnj ih lansko le tn ih 
mesecih bi želelo imet i kos i le v 
družbenih obrat ih 120 do 160 l j u 
d i , večerjo pa okrog 40 l jud i i z 
mesta. P rav tako bi se obratov 
družbene prehrane nekater i pos lu
ževali samo občasno. Nekatere 

analize o zmogl j ivost i mestnega 
obrata družbene prehrane pa k a 
žejo, da bi ga b i l o treba v p r i 
hodnje povečati in to ne gle le na
to, da se je kapaciteta obrata zad
nje čase neko l iko zvišala. V per
spekt i v i bo zelo verjetno treba 
ustanov i t i še n e k i d rug obrat 
družbene prehrane. D a je to ute
meljeno, potr juje tudi dejstvo, da 
se sedaj hrar.i v menzi tudi več
je število prebivalcev, k i ne spa
dajo v ožje škofjeloško mestno 
področje. T o so predvsem iz P u 
štala in i z Stare Loke . 

V Skof j i L o k i je b i lo predčasno 
precej pri 'pomb tudi n a račun se-

tem resnice. Tud i anketa je poka-
Bftla, da se 15 hišnih svetov od 22 
ne s t r in ja z lokaci jo . Mo rda j e 
tudi to, razen že omenjenega, 
eden i zmed vzrokov, da 74 odstot
kov anke t i ran ih zborov zavaro
vancev men i , da je potrebno zgra
d i t i moderen obrat družbene pre
hrane, k j e r b i p r ip rav l j a l i kuhano 
hrano i n k j e r b i l ahko gospodinje 
brano kupova l e tud i po potrebi . 
2e samo tako v isok odstotek p r i 
t rd i ln ih odgovorov kaže, da se 
prebivalstvo za to prob lemat iko 
živo zanima. K l j u b temu pa je l e 
16 zborov stanovalcev odgovor i lo 
na anketno vprašanje, k o l i k o l j u 
di b i se hran i l o v tem modernem 
obratu. Ne glede na to pa znaša 
seštevek t i s t ih , k i se za to zan i 
majo, 190 l jud i a l i približno 33 % 
odrasl ih anket irancev. Nekater i so 
tudi p r ipomniH, na b i v tem 
obratu k u h a l i tudi d ietno hrano. 

In za konec poglejmo še, ka j 
men ' jo anket i ranc i , k i se hrani jo 
v sedanji menz i , o k v a l t e t i h r a 
ne. Deset hišnih svetov j e s k v a 
l i teto zadovol jn ih, štirje pred la
gajo, da b i mora la b i t i hrana bolj 

danje lokaci je mrnze , češ da je izdatna in 12 anket irancev meni , 
ta nepr imerna . Za l o je anketa da je hrana dobra. Ostal i pa s i v 
skušala ugotovit i , k o l i k o jo na glavnem želijo več pestrosti. — P. 

najrecje iren«nj€ za 
naročnike Glasa 

D v a mopeda, te l ev i z i j sk i spre jemnik , 
dva rad i j ska spre jemnika i n drug i bogati 

d o b i t k i 
D o b i t k i so l a h k o vaSi, če boste 

pravočasno poravna l i vsaj po l l e tno naročnino 
za Glas (650 dinar iev ) . 

IT4; •-

Seveda pa bodo tudi tokrat imeli več možnosti tisti, 
ki bodo plačali naročnino za vse leto in tisti*.fci so že 
dlje naročniki, in sicer: 

— kdor plača za pol leta, bo imel en glas, 
— kdor plača za vse leto, bo imel 3 glasove, 
— kdor je naročen že več kot 5 let, bo imel 4 

glasove, 
—• kdor je naročen že, več kot 10 let, pa bo imel 

5 glasov. 
NAROČNIKI »GLASA« SO NEZGODNO Z A V A R O 

VANI ! V letu 1961 je Državni zavarovalni zavod izplačal 
našim naročnikom nad pol milijona dinarjev zavaroval
nine. 

POSEBNE N A G R A D E ZB IRALCEM NOVIH NAROČ
NIKOV! Za vsakega novopridoblj-?nega naročnika 100 
dinarjev, za vsakih deset naročnikov pa en glas pri tra
dicionalnem nagradnem žrebanju, ki bo marca letos. 



Se dober pevski zbor in 
simfoničen orkester 

K o t smo že poročali, jo b i l te 
dni na Jesenicah p l enum Občin
skega odbora S Z D L Jesenice, na 
katerem so govor i l i o k u l t u r n i de
javnost i v jeseniški občini. 

V jeseniški k o m u n i de luje da 
nes 10 kulturnoprosve ' .nih d r u 
štev, i n sicer Svoboda -Tone Cu-
far«, Svoboda »Franc Mene -
Koroška Be la , Svoboda »France 
Prešeren« Žirovnica. Svobodi na 
Hrušici, na B l e j sk i Dobrav i , v 
K r a n j s k i gori, Obrtniško k u : tur
no društvo, Kulturno-umetniško 
društvo Dovje Mojs t rana, Kultur-
no-umetniško društvo Podkoi en 

i n Kulturno-umetniško druStvo 
P l a n i n a pod Gol ico . V o k v i r u ob
čine vod i i n usmer ja delo društev 
Občinski svet Svobod i n prosvet
n i h društev. 

Vsem je gotovo znano, da je 
gledališče -Tone ta Cufarja« na 
Jesenicah v svo j i 16-letni dejav
nost i doseglo lepe v.spehe. TI 

uspehi so b i l i še posebej k r ona 
n i z letošnjim nastopom v M o 
nacu. Gledališče deluje kot ob
činska inst i tuc i ja na Jesenicah i n 
v ostal ih k ra j ih občine. G l e d a l i 
ških us lug p t se poslužujejo tud i 
ostale dramske sekci jo ku l tu rno -
umetniških društev. L a h k o pa bi 
omenjeno gledališče nared i lo mno
go več. Zato bo nu jno potrebno v 
gledališču nastavi t i režiserje, k i 
bi razen de la v gledališču n u d i l i 
pomoč d r a m s k i m sekc i j am po 

društvih. Nadalje gre zato, da gle
dališče pomaga usposobiti d r a m 
ske ansamble v večjih društvih 
za nastop na odru v gledališču 

ustanovi l i močan p iha ln i orkester. 
V ta orkester b i se l ahko praktič
no vključile vse godbo jeseniške 
komune. Na Jesenicah b i b i l v 

Q-£$e.mlki K OVI M UR 
- T o r e t a Cufarja«. K o bo g ledal i 
šče imelo več ansamblov, potem 
bo l ahko redno po naprej določe
nem načrtu organiz i ra lo gostova
nja po vseh prede l ih jeseniške 
občine. Društva b i nedvomno ta 
način sodelovanja z gledališčem 
dobro sprejela, 6aj b i zanje to so
delovanje predstav l ja lo šolo ama
terskega kadra , prebiva lce pa b i 
zadovol j i l i z d r a m s k i m i pr i red i t -
vami . 

Ob gledališki de javnost i na Je
senicah pa bi mora l i razv i ja t i t u 
di baletno dejavnost. Ba le t b i 
ime l širok odmev p r i p u b l i k i in 
pr i m lad in i , k i b i se za to gotovo 
zan imala . 

Za glasbeno dejavnost l ahko tr
d imo, da je v jeseniški občini do
bro razv i ta , i n to voka lna i n i n 
s t rumenta lna . Toda i6točasno, ko 
trd imo, da je kvant i ta t i vno razv i 
ta, se ne moremo str in ja t i s k v a l i 
teto. Eatb 90 b ' l i na p lenumu 
mnenja, da b i v okv i ru občine 

Letovanje odraslih v Umagu 
Jesenice (M. 2.) — N a pobudo 

Občinskega s ind ika lnega sveta 
Jesenice je b i l n a sestanku pred
s tavn ikov de lovn ih ko lekt i vov 
imenovan odbor za OrganizacijO 
oddiha in rekreaci jo članov de
l o v n i h ko lekt i vov . Ta odbor je pa 
željo ko l ek t i vov i n s pomočjo Ob
činskega s ind ika lnega sveta or-
ganizara l ogled zemljišča v bliži
n i Umaga, kjer b i b i lo možno ure 
d i t i počitniško središče za delov
ne l jud i i z območja jeseniške ob
čine. 

Zemljišče, k i so s i ga predstav
n i k i og ledal i , obsega dve zaz ida l 
n i parce l i v s k u p n i površini 16.910 
kvadra tn ih metrov i n po n j iho 
vem mnenju povsem ustreza pred
v i den im namenom. Z a obe par -

7^~,nr-r — T A V A N J E 

O PLANINSTVU 
Alpinistični odsek P lan inskega 

društva na Jesenicah j e povab i l 
na Jesenice znanega a lp in is ta 
Math iasa Rebitscha — načelnika 
za inozemske ekspedic i je p r i av
s t r i j sk i p l an insk i zvezi , k i je že 
vod i l številne avstr i jske odprave 
na H ima la j o in v Ko rd i l j c r c . Pre 
dava l bo ju t r i zvečer ob 19. u r i v 
dvorani Delavskega doma. Preda
vanje ima naslov - S r e b r n i bogovi 
v K o r d i l j e r i h — odkr i t i pri vzpo
n i h na L lu l l a vaco C730 m.« P r e 
davanje bo i lus t r i rano z več kot 
170 ba rvn im i d iapoz i t i v i . 

SAMOSTOLNA RAZSTAVA 
V te lovadnic i jeseniške Gimna

zije SO preteklo soboto odprli raz
stavo l ikovnega odseka Svobode 
-Tone Cufar- z Jesenic. 15 ama
terjev razstavlja 43 del v olju, 
akvarelih, tempera barvah in žga
ni glini. 

Razstavo je otvoril predsednik 
jeseniške Svobode ob navzočno
sti številnih gostov. 

Navzoči strokovnjaki so izjavi
li, da je tokratna razstava najkva
litetnejša, kar so jih doslej pri
pravili jeseniški -DOLIKOVCI«. 
Zato so jih povabili, da bi raz
stavljali tudi v Kranju. 

cel i je b i la p r i or ientac i jsk ih raz 
govor ih določena cena na 3 m i l i 
jone d inar jev pod pogojem, da b i 
se po lov ica k u p n i n e 1,5 m i l i j ona 
dinar jev poravnala do konca j a 
nuar ja letos. To je že urejeno. 
Ostalo polovico pa morajo porav
nat i do konca leta 19G2. 

N a orrlenjcnem zemljišču, ki le
ži v r avn in i neposredno ob mor 
s k i obal i i n obsega t ravn ik i n de l 
hrastovega gozda, bi posamezna 
podjetja, zavodi in organizaci je 
zgradi l i ustrezne prostore s cen
t ra lno kuh in j o i n restavraci jo. 

Prostore za stanovanje pa b i 
nato zg rad i l i v sk l adu z določe
n i m načrtom i n finančno zmož
nostjo p r i zade t ih d e l o vn ih ko
l ekt ivov . 

Tudi občinski ljudski odbor je 
odobril znesek 3 milijone dinar
jev za nakup zemljišča v Umagu. 

o k v i r u občine potreben tud i s i m 
foničen orkester, k i za sedaj še 
ne obsataja (le glasbena šola s so
delovanjem glasbenih sekci j or
ganiz i ra vsako leto koncert tak
šnega simfoničnega orkestra). Iz
raz i l i so tudi mnenje, d a b i b i l 
na Jesenicah potreben zabaven 
orkester i n pevsk i zbor. — M . 2. 
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Dela na mostu, ki bo povezoval Blejsko Dobravo z Javornikom, kljub zimi dobro napredujejo 

ov večja 
R E K O N S T R U K C I J A T O V A R N E G U M I J E V I H I Z D E L K O V »SAVA« BO KONČANA 1966. 

L E T A — INVESTIC IJE E O D O V E L I A L E P R E K O 6 MILIJARD DINARJEV 

Pred k r a t k i m so se v tovarn i 
gumi jev ih izdelkov -Sava« v 
K r a n j u mud i l i predstavnik i in 
s t rokovn jak i Rustv fa L T D iz A n 
glijo, k i so pr iprav l j en i izvest i ce
lotno rekonstrukc i jo podjetja. Po 
predračunih bo rekonst rukc i ja ve
l j a la preko 6 m i l i j a rd d inar jev . 

P r v a faza rekonstrukc i j e tovar
ne v Stražišču je b i l a končana 
apr i l a 1960. leta. L a n i pa je tovar
na p r i p r a v i l a invest i c i j sk i pro
gram i n projekte za drugo fazo 
rekonst rukc i j e i n razširitve to
varne. 2e jeseni so začeli gradit i 

l i jarde d inar jev . Nekaj manj kot i temveč delata tud i usluge osta-
eno tret j ino rekonstrukc i j e bo to- i l i m gumarsk im tovarnam v Jugo-
varna k r i l a z l as tn imi sredstv i , J s l a v i j ! (obe ins t i tuc i j i p a tud i 
ostalo pa bedo f inancira l i z do- • p ro i zvodni obrat i so pred časom 
mačlmi i n inozemskimi posoj i l i , j spre je l i na prakso 30 delavcev i z 

Po presel i tv i tovarne i z starega i tovarne iz Skop ja , 10 delavcev i z 
obrata v mostu v Slražišče bosta 
dobi la dovol j prostora za delo 
G u m a r s k i inštitut i n G u m a r s k i 
initruktažni center — osnoval i so 
j u 1£<>0. leta — k i pa sta trenutno 
zelo utesnjena. Delata namreč v 
objekt ih, k i služijo h k r a t i proiz
vodni de javnost i i n uprav i pod
jetja. G u m a r s k i inštitut ima 

dvorano s površino 10.000 kv . me
trov za tehnično blago. Van jo n a 
meravajo presel i t i sedanjo pro iz 
vodnjo i z obrata I. v K r a n j u . 

V nov ih prostornih obrat ih v 
Stražišču bo ime la tovarna nepr i 
merno boljše de lovne pogoje, k i 
bodo med drugim omogočili tud i 
znatno razširitev pnevma i i ka rne 
i n va l jame. Z uresničitvijo teh 
načrtov se bo p ro i zvodn ja d v i g 
n i la od 8500 n a 16.600 ton gumi
jevih izdelkov letno. Po rekon
strukciji 1966. leta bo torej vred
nost celotne proizvodnje 18,5 rr. i-

kons t rukc l j sk i biro, razvo jn i i n 
kont ro ln i laborator i j i n b i ro za 
standardizaci jo ter dokumentac i 
jo. T renutno zaposluje 31 l jud i , 
od tega 6 inženirjev, ostal i pa so 
tehniki i n laborant i . 

G u m a r s k i i.nširuktažni center 
pa tvor i jo G u m a r s k a šola, T eh - ! J o l o s t e r eboni t i z i ran jc posod. -

odras l e ! Spričo v e l i k i h razvo jn ih možno-

Piro ta , 70 delavcev z V r h n i k e i n 
več delavcev i z d rug ih t ovarn ; 
trenutno pa so v obrat ih Save na 
praks i de lavc i i z -Rekorda« Ra 
kov ica , k i j i h uvajajo v pro i z 
vodnjo traktorske pnevmat ike ; 
gumarska šola pa je spre je la več 

j mlad incev i z nove tovarne gumi -
! j e v ih i zde lkov i z Suve reke). 
1 Jeseni 1960. leta je začel de lat i 

na V r h n i k i nev i obrat za konfek-
ondrSme i n sani tarne gumene 
rt ikie, Obrat zaposluje 72 de-

.avcev. 
H k r a t i z uresničevanjem rekon

s t rukc i j e pa nameravajo svojo 
pro izvodnjo tud i spec ia l i z i ra t i . — 
N a V r h n i k o bodo prenes l i obrat 
za p rev leko tekst i la i n za l ep i l a 
ter za penasto gumo. Zdaj pa 
iščejo pr imerno lokaci jo , k j e r b i 
postav i l i obrat prev leke va l jev In 

nična gumarska šola za 
i n proizvodno-inštruktažni odde
lek. Osnovat i pa namerava jo p rvo 
stopnjo študija tehnološke f a k u l 
tete — gumarsk i oddelek. Obe i n 
st i tuc i j i —pa ne spreml ja ta zgolj 
pro izvodnje v domačem podjet ju, 

eti predstav l ja ta obrat na j renta-
biinejšo dejavnost v gumarsk i 
s t rok i . 

L a n s k a pro izvodnja v Sav i j o 
nekaj mesecev p r ed koncem le ta 
nale te la tud i n a precejšnjo teža
vo. E d e n i zmed g lavn ih izde lkov 
pnevmat ikarne j e b i l avtoplašč 

Pripojitev »Mode« 
h »Kokri« 

N a zadnj i seji ObLO Kranj, 25. 
januar ja , sta oba zbora potrdila 
pr ipo j i tev trgovskega podjetja 
-Meda« v K r a n j u k trgovskemu 
podjet ju n a ve l i ko za Gorenjsko 
-Kokra« . — D o pripojitve pod
je t ja je prišlo ob upoštevanju go
spodarskega pomena združitve 
sredstev, boljše izvedbe notranje 
organizaci je, ki jo nudi veliko 
podjetje, i n zaradi ekonomičnega 
izkoriščanja zmogljivosti podjet
ja . Sk l ep o združitvi s ta sprejela 
dalavska sveta obeh podjetij. Pr i 
pojitev velja od 1. januarja letos.' 
S tem so trgovskemu podjetju 
-Kokra« pripojene tudi malopro
dajne trgovine -Moda«, »Manu
faktura« in -Gorenje«. 

Povsod živahne 
razprave 

V teh dneh imajo sindikalne 
podružnice v tržiški občini svoje 
redno letne občne zbore, ki bodo 
predv idoma zaključeni že sredi 
februarja. Značilno za dosedanje 
zbore je, d a so skoraj povsod ži
vahne razprave, seveda zaradi 
notran j ih odnosov v delovnih ko
l e k t i v i h glede uveljavljanja no
vih p r a v i l n i ko v o razdeljevanju 
C D i n O D . P r a v v zadnjem času, 
ko so sprejemali in izdelovali ome
njene p rav i ln ike , pa se je poka-
•zalo, d a so b i l e nekatere sindikal
ne podružnice, predvsem pa izvrš-

Novo poslopje tovarne gumijevih izdelkov »Sava« v Stražišču 

d imenz i j e 7,50 kra t 20 za tovor- , n j odbori , preveč šibki, da b i se 
njak -Pionir« tovarne T A M M a - ' 
r ibor. K e r pa j e tovarna us tav i l a 
pro izvodnjo teh tovornjakov, je 

• b i l o treba naglo preusmer i t i pro-
I izvodnjo av to plaščev (nj ihova 
i pro izvodnja znaša letno 60.000 ko

sov). Seveda j e ta i zpad močno 
vp l i v a l t ud i n a izvršitev letnega 
načrta. Zato so dosegli količinsko 
rea l i zac i jo z 92,4 odstotka. Razen 
te nevšečnosti p a j e ostalo n a za 
logi še vedno ok rog 10.000 pnev
mat ik za tovornjak -P ionir « . T o 
pa vodstvu podjet ja ne povzroča 
prehudih s k r b i , saj bo zaloga 
pnevmat ik spričo mnog ih tovor
n jakov »Pionir« , k i so v eksp loa
tac i j i , prej a l i slej pošla. - S. S. 

Opravili so izpite 
Preteklo soboto je v jeseniški 

Železarni zaključila prva skupina 
borcev NOB z izpiti za kvalifici
rane delavce. Vseh 48 kandidatov 
je opravilo izpit pred okrajno iz
pitno komisijo zelo uspešno. Izpi
tom je prisostvoval tudi predsed
nik Okrajnega odbora Zveze bor
cev Kranj Ivan Bertoncelj-Johan. 

Doslej je opravilo izpite za kva
lificirane delavce v jeseniški Že
lezarni že preko 300 borcev iz 
NOB, ki so zaposleni v Železar
ni. 

Izkušnje narekujejo nove oblike 
DECENTRALIZACIJA J E P O T R E B N A TUDI V SINDIKATIH, V TRŽIŠKI OBČINI PA 

P R E D V S E M M E D PROSVETNIMI D E L A V C I 

S i n d i k a l n a podružnica prosvet
n i h de lavcev v tržiški občini i m a 
le 90 članov. Zajema p a preveč 
široko področje, d a b i se lahko 
konkretne je i n bolj pogumno l o 
tevala t u d i najbol j ak tua ln ih pro
blemov, saj b i b i l o zato potrebna 
precej dragocenega časa i n tud i 
stroški b i b i l i precejšnji. Sk ra tka 
— s i nd ika lna podružnica prosvet
n i h de lavcev v tržiški občini (za 
celotno območje občine j e samo 
ena) j e v položaju, k i ne dopušča 

večje aktivnosti. Zaradi tega so 
lahko občasni skupni sestanki ali 
morda le enkrat na leto redni 
občni zbori vse kaj drugega, kot 

rejenega. Zainteresiranost posa
meznikov bi bila večja, ker bi 
reševali samo probleme svoje šo
le, ki so drugačni, kot pa so pro-

Komorni zbor iz Čila v Kranju 

Ce govorimo o sporedu koncer
tov v letošnji sezoni, potem mora
mo priznati, da so dosegli po 
kvantiteti i n kvaliteti svoj višek. 
Tokrat ee bodo ljubitelji vokalne 
glasbe srečali s popularnim Ko
mornim zborom univerze iz Val -
parelsa. Kritika je zboru zaradi 
nespornih kvalitet nadela vzde-
vsfc - najboljši zbor Južne Ame
rika, J % 

To je drugi obisk tega zbora v 
Jugoslaviji. Vodi ga dirigent 
Marco Dusi. Zbor bo nocoj (31. ja
nuarja) koneertiral v Celju, v če
trtek, 1. februarja, pa se bo pred
stavil kranjskemu občinstvu. Kon
cert bo ob 20. uri v kinu Center. 
V petek, 2. februarja, bo ansam
bel koneertiral v dvorani Filhar
monije v Ljubljani. 

Izbor pesmi, ki jih Je ansambel 
pripravii za to srečanj«, je zelo 

bogat, saj posega v neizčrpno za 
kladnico v oka lne l i terature južno
ameriških i n španskih narodov. 

Na sporedu bodo pesmi nezna
nih španskih skladatel jev, pasto-
ra l , madr iga l , narodne i n duhovne 
pesmi — sk ra tka izbor 25 pesmi, 
k i bodo s s v o j im i nenavadn imi 
prvinami in lepočutjem Južnja-
škega r i t m a za nas nepozabno 
doživetje. J " S. S. 

Vizitki V E S T 
bi morali biti. Zatorej se tudi ni 
čuditi, če se občni zbor lahko spre
meni v manifestacijo zapostavlja
nja prosvetnih delavcev v pri
merjavi z ostalimi delavci v de
lovnih kolektivih, saj so bile p r ed 
hodne razprave preskromne, da bi 
l ahko razbistrile marsikatere na
sprotujoče s i pojme. 

Zadeve b i se b i l o treba prav 
gotovo treba lo t i t i drugače. V tr
žiški občini za to obstajajo mož
nost i . Potrebno bi bilo osrednjo 
s ind ika lno podružnico, če jo smem 
tako imenovat i , razde l i t i n a več 
podružnic. O t em je razmišljal 
že Občinski s i n d i k a l n i svet T r 
žič, k i tudi predlaga, d a naj bi v 
pr ihodnje b i l e t r i s ind ika lne po
družnice: n a osemletk i »Heroja 
Grajzerja« i n n a osemletk i - H e 
ro ja Bračiča« ter na osemletk i 
v Križah. Tem osnovn im enotam 
pa naj bi se pridružili prosvetni 
de lavc i t i s t ih šol, k i so omenjen im 
trem najbliže. V tem pr imeru bi 
se prosvetni de lavc i vseh pro
b lemov prav gotovo uspešneje i n 
konkretne je loteval i kot doslej . 
N i potrebno preveč poudar jat i , 
zakaj doslej na posameznih Šolah 
še n ima jo i zde lanih p rav i ln ikov 
o razde l jevanju osebnih dohod
kov. V se kaže, d a čakajo d rug na 
drugega. Brž ko bi decentra l i z i ra
li sedanjo podružnico, pa bi bilo 
glede tega lahko že marsikaj na-

blemi, ki jih ima druga šola. 
Jasno pa je, da pri tem ne mi
slim samo na trenutno aktualno 
vprašanje — osebne dohodke — 
temveč na vse probleme, ki so v 
najtesnejši zvezi s šolstvom: o 
uspehih v šou, samofinansiranju, 
pomoči prosve tn ih delavcev v na j 
različnejših družbenih in društve
n i h organizaci jah, izvenšolski de
javnost i z učenci, o splošnih ko
munalnih problemih i n drugem. 
Osnovna mise l p r i vsem tem je, 
da bi bilo glede prosvetne službe 
tudi v tržiški občini lahko pre
cej več narejenega, kot je b i lo 
doslej . - B . F. 

problemov loteval i bolj smelo, kot 
so so j i h . Zarad i takšnih izkušenj 
na sedanj ih občnih zbor ih o no
vih k a d r o v s k i h zasedbah posa
mezn ih odborov še to l iko bolj 
razmišljajo, predvsem pa razprav
ljajo, k a k o b i s i n d i k a l n i m de lav
cem v pr ihodnje omogočili čim
več možnosti za takšno a l i dru
gačno izobraževanje. — B . F . 

LJUBLJANSKI 
GLEDALI ŠĆNI KI SPET 
V G O S T E H 
Tržič, 30. januarja — Danes po

poldne i n zvečer je v Cankar je 
vem d o m u spet gostovalo Mestno 
gledališče iz L jubl jane, in 6icer 
obakrat z de lom M . Miheličeve — 
-Vev e r i c a ne more umreti.« 

Priprave na let
ne konference 

V vseh osnovnih organizacijah 
in aktivih ZK na območju tržiške 
občine se te dni pripravljajo na 
občinske konference, ki bodo v 
februarju. Zaradi tega so se pred 
dnevi sesta l i tudi vse sekretarji 
osnovnih organizaci j ZK in se po
govorili o najaktualnejših proble
mih, ki naj bi j i h obravnavali na 
letnih konferencah. Ze ta posvet 
sekretarjev pa j e pokazal , da b i 
morale dat i letne konference toč
no sliko, kolikšna je aktivnort 
članov Z K p r i uveljavljanju no
vega gospodarskega sistema i n 
urejevanju delovnih odnosov g le
de n a nove p rav i l n i ko o de l i t v i 
C D i n O D . 

D r u g prob lem, k i je aktua len za 
tržiško občino, pa je sprejemanje 
nov ih članov v ZK. Ze večkrat 
je b i lo na najrazličnejših posve
tih Tovora o tem, da glede tega 
doslej n i b i l o načrtnega de la ; zato 
je pričakovati, da bodo prav let
ne konference pr ines le koreni te 
spremembe. 

Lovska družina Šenčur priredi dne 3. februarja 1962 v vseh 
prostorih JLA (Stara pošta) v Kranju 

LOVSKI P L E S 

Med drugim po poskrbljeno tudi za topla lovska jedila, v li
sičjem brlogu (baru) se boste lahko razvedrili, za dobro godbo 
pa bosta poskrbela kvintet JLA in Lovski kvintet iz Ljubljane. 

Vse ljubitelje narave, posebno pa okoliške lovske družine 
obveščamo, da si pravočasno preskrbijo rezervirana vabila, ker 
je število le-teh omejeno. Vabila se dobijo v predprodaji pri to
varišu Janku Kramarju, fotografu, Kranj, Titov trg. 



mal i oglasi • mal i og las i 

prodam 
Prodain vola, 400 k g težkega. 

Luže 29 342 
Prodam kredenco, omaro, u m i 

v a l n i k i n železno posteljo. Naslov 
v oglasnem odde lku 416 

Ugodno prodamo dobro oh ra 
njen gasilski avto znamke -Sev -
rolet«, z 58.000 prevoženimi k i l o 
metr i . Do 15. februarja imajo 
prednost p r i n a k u p u državna pod
jetja i n ustanove, potem p a p r i 
v a tn ik i . Gas i l sko društvo. Straži -
Sče I, K r a m 425 

P rodam 3 m 1 suh ih borov ih plo
hov 50 m m . Nas lov v oglasnem od 
d e l k u 423 

Prodam kravo, k i bo čez mesec 
dni četrtič te let i la . Sp. B r n i k i 33 

427 
Prodam krmilno repo. Cena P̂ > 

dogovoru. Šenčur 190 428 
Zajce, 2 samic i nemške L isec 

pasme, prodam. S i t a rska pot 5, 
Stražišče, K r a n j 420 

Prodam motorno kolo »Galeb-. 
7 vetrobranom. Franc Janbar . 
Pra.se 46, Smledn ik 430 

Prodam motor -Puch« 175 ccm 
s prevoženimi 5.000 k m , nov. 
opreml jen. Ogled vsak dan od 
15. u re dalje. L ikozar j e va cesta 16, 
K lane , K r a n j 431 

Prodam prašiča za zakol . S ta -
re tova 11, Cirče 432 

Prodam 16 X 600 eolsko gumo. 
Nas lov v oglasnem odde lku 443 

Prodam kravo po i zb i r i . Nas lov 
V oglasnem odde lku 434 

T ravn ik , v neposredni bližini 
K r a n j a , ugodno prodam. Nas lov v 
oglasnem odde lku 435 

Prašiča, težkega od 120 do 
150 kg , prodam po i z b i r i . M e j a 7. 
K r a n j 436 

P rodam suhe jesenove plohe i n 
deske. Nas lov v oglasnem odde l 
ku 443 

kupim 
Kupim neopremljeno sobo. L u d 

vik Slabe, Prešernova 9, K r a n j 
437 

Ob nepozabni izgubi na5e drage 
mame, stare mame in tašče 

M A R J E T E KOROŠEC 

se iskreno zahval ju jemo vsem 
sosedom, sorodnikom, pr i jate l jem 
in znancem, darova lcem vencev 
in cvetja, vsem, k i so tako lepo 
počastili n jen spomin . Posebno 
zahva lo smo dolžni dr. B o h i n c u in 
g. kap l anu , k a k o r tud i vsem, k i so 
našo mamo spremi l i na n jen i zad 
nj i pot i i n nam v teh težkih dneh 
k a k o r ko l i pomagal i . 

Sinovi in hčere z družinami 
Velesovo. 30. I. 1962 

sta 
K u p i m eno al i dvosobno stano

vanje. Oddat i p ismene ponudbe 
pod -Gotovina« 438 

Oddam sobo ženska. Ostalo po 
dogovoru. G r a d n i k o v a 13, Z l . polje 

439 
Sobo n u d i m ženski za varstvo 

otroka. Nas lov v oglasnem oddel 
k u 440 

Iščem prazno sobo a l i garsonje
ro v K r a n j u . Oddat i p ismene po
nudbe pod -Nujno« 441 

Našel sem medal jo ITI. stopnje 
za zasluge za narod št. 2%85. Las t 
n i k j o dobi v p-isami Občinskega 
odbora Z B N O V , K r a n j 442 

V A B I L O 
na 57.skupno se.!o obeh zborov 

Okrajnega l judskega odbora 
K r a n j 

N a podlagi 1. tečke 121. člena 
zakona o okra jn ih l judsk ih odbo
r i h (Uradni l is t LR.S, št. 19-39 52) 

s k l i c u j e m 
57. skupno sejo obeh zborov okra j 
nega l judskega odbora K r a n j , 
k i bo v petek, dne 2. februarja ob 
8.30 v sejni dvoran i O L O K r a n j . 

P red lagam naslednj i 
d n e v n i r e d : 

1. razprava o predlogu resolu
cije o pers->cktivnem gospodar
skem i n družbenem razvo ju okra 
j a K r a n j ; 

2. razprava i n sklepanje o reor
ganizaci j i ok ra jn ih organov: 

a) organov uprave, 
b) javnega pravobranilstva, 
c) senata in sodnika za pre

krške, 
č) zavoda za statistiko; 

3. razprava in sklepanje o pre-
osnovanju Zavoda za izobraževa
nje kadrov in proučevanje orga
nizacije dela v K r a n j u v znan
stveni zavod; 

4. razprava in sklepanje o po
ročilu Zavoda za spomeniško var
stvo in o pređlo-ru za uk in i t e v 
Zavoda; 

5. razprava in sklepanje o pred
logu odloka o začasnem f inanc i ra 
nju proračunskih Izdatkov v I. 
tromeseeju 1962; 

6. razprava i n sklepanje o spre
jet ju od loka o oprost i tv i podjeti j 
panoge 121 — Indust r i ja gradbe
nega mater ia la — proračunskega 
pr ispevka iz osebnega dohodka 
delavcev za leto 1961; 

7. razprava in sklepanje o so
glasju k odločbi o u k i n i t v i Po
stale L judske mi l i c e Nak l o ; 

8. i zvo l i tev sodn ika okrajnega 
sodišča v K r a n j u ; 

9. razrešitev Komis i j e za r e v i z i 
jo inves t i c i j sk ih programov i n 
K o m i s i j e za rev i z i j o g lavn ih pro
jektov. 

Predsednik O L O : 
Jakob Zen 1. r. 

SPORT • SPORT •SPORT • SPORT • SPORT 

Naznanjamo žalostno vest, da nam Je nenadoma 
preminula v 80-tem letu starosti naša nadvse dobra 
mama in stara mama 

MARIJA AHACIC 
roj.Meglič (Maželjnova mama) 

Pogreb drage pokojnice bo v sredo ob 16. ur! 
popoldne na pokopališču Tržič. 

Žalujoči: sin J 0 2 E z ženo, vnu
kinja SILVA z možem in vnuk 
J 0 2 E z družino 

Tržič, dne 30. januarja 1962 

1 

Priprave košarkarjev Triglava 
KATASTROFA V PRVI T R E N I N G T E K M I 

Letošnje košarkarsko prvenstvo 
Jugos lav i je se bo razen v I. zvez
n i l i g i odv i ja lo tud i v treh de l ih 
II. zvezne lige, V zahodni s k u p i 
n i , k j e r bo konkurenca še poseb
no' močna, bo sodeloval tudi T r i 
glav i z K ran j a . Prav zato se 
kran jsk i koSarkar j i n a letošnjo 
sezono že d l je časa mar l j i vo p r i 
pravl ja jo. 

T r i k r a t tedansko trenirajo v te
lovadnic i pod vodstvom znanega 
košarkarja l jub l janske O l imp i j e 
Mar j ana Kandusa . Nov i trener bo 
ekušal predvsem uvest i modern i 
dinamični s istem igre, hkra t i pa 
i zkor i s t i t i fizične kval i te te posa
meznikov . Posamezni e lementi so
dobne košarke m lad im igra lcem 
ne delajo več dosti težav, med
tem ko se v skupn i igr i še ne 
znajdejo dobro. 

To se je najbolj pokazalo na 
prv i t ren ing tekmi , k i so j o T r i -
glavani od igra l i v petek z L j u b 
l jano v te lovadnic i na Taboru v 
L jub l j an i . Rezultat 80:48 (45:22) je 
za Kranjčane sicer porazen, ven
dar zanj najdemo opravičilo. — 
Gostje se v nezačrtani te lovadni 
ci n iso znašli, medtem ko L jub
ljančani tam vadi jo že vso z imo. 
To se je močno opazi lo tudi p r i 
metanju n a koš, k i so ga domači 
z lahkoto zadeval i , Kranjčanom 
pa n i k a k o r n i -padalo«. Neokret -
nost i n premajhno pazl j ivost v 
obrambi so domači že v p r v i h m i 
nutah i zko r i s t i l i i n preko števil
n i h uspešnih prot inapadov dose
gl i znatno raz l iko . V drugem po l 
času so Kranjčani za igral i uspeš

neje i n bol je i zpo ln jeva l i t rener-
j eva navodi la . 

Z E V D R U G I T E K M I 
V E L I K N A P R E D E K 
V nedeljo' so košarkarji T r i g l a 

va od igra l i na Gospodarskem raz
stavišču v L j u b l j a n i pr i ja te l jsko 
tekmo z l jub l jansko I l i r i jo . Z m a 
gala je I l i r i j a s 55:53 (25:27). Ze 
tesen rezultat kaže v iden napre
dek Kranjčanov od prve tekme z 
L jubl jano. Tokrat so T r M a v a n i 
res za igral i precej bolje, zato smo 
lahko k l j u b porazu z igro zado
vo l jn i . 

Precej zaslug za t a uspeh je 
ime la tud i dobra psihična pr ip ra 
va, k i j i nov i trener K a n d u s po
sveča precej pozornosti . Moštvi 
sta b i l i enakovredni i n sta se 
ekozi vso tekmo menjava l i v vod
s tvu. V zadnj ih minutah , k o je 
b i l rezultat večkrat izenačen, so 
domačini dosegl i d va nepričako
vana zadetka od daleč, novo ize
načenje pa je preprečil prezgod
nj i žvižg sodnika . 

Tr i g lav je nastop i l v postav i : 
Ee lehnr I 8, Be lehar II 11, Rus 
II 8, Petrič 30, Bohjnc 2, K l a v o r a 
2, Rus I 2, Soklič. - L . S. 

ŠE VEDNO NAJBOLJŠI 
Letošnja strelska tekmovanja 

na Gorenjskem v zimski sezoni 
(li*»a tekmovanja) poteka precej 
bolj živahno kakor prejšnja leta. 
čeprav vseh 54 s t r e l sk ih družin 
akt ivno ne sodeluje, bodis i zaradi 
nepr imern ih prostorov a l i zaradi 
nedelavnosti . Nekatere družine p a 
že ka r d va meseca tekmuje jo v 
štirih skup inah . D o sedaj so že 
izved l i štiri ko la . Presenečen jo 
letošnjega tekmovanja je v tem, 
k e r so v vodstvu manj znane 
družine. Trenutno vodi jo s t re lc i i z 
Cerke l j s 6775 krog i , Slede »Tri
glav« J a v e m i k s 6830, »Sava* 
K r a n j s 6625, -Stefe A n t o n Kost-
j a « Tržič s 6497, »Kopačevina« 
Skofja L o k a i m a doslej 6477 kro
gov ibd. 

Letošnja skupščina na Jesenicah 
Pred dnev i je ime lo predsedstvo 

Okrajne zveze za telesno ku l tu r o 
K r a n j redno eejo, na kater i eo 
obravnaval i najbolj pereče in ak
tualne zadeve. Pogovor i l i so se o 
sprejemu Sankaške zveze K r a n j , 
rajonske zveze ribiških družin i n 
p lava ln ih k lubov v Okra jno zve
zo za telesno ku l turo , ker so bi le 
te zvnsti športne dejavnost i še i z 
ven te organizaci je. Sk l en i l i so, 
da se pr i Okra jn i zvez i ustano
vi jo še tr i je samostojni s t rokovn i 
odbori , in s icer za sanka št ve, r i 
bištvo in plavanje . Tako se bo 
število s t rokovn ih odborov pove
čalo od dosedanj ih 10 na 13. Pre 
cej živahno so razprav l ja l i tudi o 
vključitvi Šahovske podzveze za 
Gorenjsko v n j ihovo zvezo i n 
spre je l i sk lep , d a se bo lahko 

ustanovi l pos»bon st rokovni odbor 
za šah takoj , ko bo Šahovska zve
za za Gorenjsko pros i la za spre
j em. 

Dokaj živahno je potekala raz
prava oko l i neure jen ih i n neenot
n i h k r i t e r i j ev plačevanja potn ih 
6 t r o š k o v , zamude časa, nagrajeva
nja sodnikov in drugega, ker so 
vse do sedaj s t rokovni odbor i ob-
cir-'ali Sistem teh izdatkov po s ta
r i usta l jeni praks i za funkcionar
je i n tekmovalce, ko co b i l i še kot 
samostojne zveze, podzveze i n 
okra jn i cdhor i . D a b i te pomanjk
l j i vost i odprav i l i i n določili enot
ne kr i te r i j e , so s k l e n i l i sk l i ca t i 
žir3e posvetavanje i n se s pred
s tavn ik i s t rokovn ih odborov po
govor i t i glede tega, potem pa b i 
mora l i i zdelat i p rav i ln ik . 

Kranjski alpinisti so zborovali 
K r a n j (R. C.) — V m i n u l i h dneh I go pa na Grcesg lockner v A v -

je ime l alpinistični odsek P l a n i n - s t r i j i . Sest članov se j e udeležilo 
skega društva K r a n j svoj r edn i tud i 500 k m dolgega pohoda po 
le tn i občni zbor, k i se ga j e ude
ležilo ve l iko število l jubite l jev a l 
p in i zma i n predstavnikov odsekov 
P D K r a n j . 

Izčrpno poročilo o de lu odseka 
je ime l Jože Zvoke l j . M e d d r u g i m 
je omeni l , d a šteje odsek 33 čla
nov, od tega osem pr ip ravn ikov . 
D a so bili ak t i vn i , priča 42 red
nih sej odseka, na ka te r ih so re
ševali vse zadeve v zvez i s svo
j i m de lom i n z de lom, k i so ga 
oprav i l i za matično društvo. V o d 
stvo odseka se j e vsestransko 
pr izadevalo vključiti v svoje v r 
ste čimveč nov ih mlajših članov, 
vendar j i m to v celoti n i uspelo. 
V ta namen so organiz i ra l i več 
zelo z an im i v ih predavanj , tako v 
K r a n j u kot n a podeželju. Organi 
z i ra l i pa so tudi 5 skupinskih iz
letov in 132 vzponov od druge do 
šeste težavnostne stopnje. Izvedli 
so tud i dve večji odprav i , eno v 
pogorje Kov ino v C r n i gori , d r u -

»Gorenjski par t i zansk i poti«, r a 
zen tega pa so i zved l i še več po
membnih nalog i n akc i j . 

Razprava po poročilu je b i l a ze

za nadal jn je delo. E n a iemed glav
n i h na log v pr ihodnje pa bo, da 
bo odsek p r i t egn i l v svoje vrste 
čim več nov ih članov; rasen tega 
bodo i zved l i več predavanj , i z l e 
tov, r a zn ih pohodov i n tud i ne
kaj težjih odprav, ka r pa bo od-

O B L E T N I C A 
V neizmerni žalosti nam je minilo leto dni, odkar 

nI več med nami naše najdražje mame in stare 
mame 

MARIJE OZEBEK, roj. Eržen 

Naša draga mama in stara mama, ni Vas več 
med nami, toda lep spomin na Vas bo ostal v naših 
srcih za vedno. Za ves Vaš trud in trpljenje Vam 
pa kličemo vsi: »Bodi Vam časten spomin«! 

Družina Gorenc ln ostali sorodniki 

Pševo, 29. januarja 1962. 

lo živahna i n konkre tna , tako da I v isno od mate r i a ln ih i n drug ih 
je dala vrsto pomembnih sklepov ' pogojev. 

Republiška kegljaška I5ga 

Ljubljana najbližja naslovu prvaka? 
Po lov i ca prvenstvenih nastopov v republiški m e j k i kegl jaški 

ligi še ml da la jasnejše slike o končnem vrstnem redu ekip, ker so 
nekatere nastopile šele na enem a l i dveh kegljiščih, med lem ko 
imajo štirje k l u b i lc še t ekmovanje v L jub l j an i . 

L jub l j ana je po odličnih rezul-1 prehi te l še B r a n i k . Jeseničani b i 
rriorali v nas lednj ih t reh nastopih 
doseči najboljše rezultate n a 
kegljiščih v L jub l j an i , K r a n j u i n 
na Jesenicah, če b i hote l i p r eh i 
teti Ljutoljano. 

Nekako v ozadju dvoboja med 
lanskim p r vakom Jesen icami i n 
L jub l j ano p a j e ostal k ran j sk i 
Tr ig lav . P r e d seboj ima še k a r 4 
nastope, v ka t e r ih l ahko doseže 
vse a l i nič. Ze v soboto i n nedel jo 
bo nastop i l v Ce l j u i n Mar i bo ru , 
k jer se bodo mora l i Kranjčani 
resno po t rud i t i , saj so n a obeh 
kegljiščih že doseženi odlični re
zul tat i . 

K r a n j s k a gora j « v tem k o l u 
zabeležila 2 so l idna reeultata, k i 
jo še vedno uvršča med kandidate 
za hrratsko-ffllovetMko l igo. Jese
niški Gradiš je po dveh s lab ih 
nastopih zablestel v nedel jo r 
K r a n j u , k j e r m u j « l e malo 
zman jka lo z a najboljši reeultat 
kegl j i le« v letošnjem prvenstvu. 

tat ih v soboto i n v nedel jo (2. me
sto v Ce l j u i n 1. mesto v Mar ibo 
ru) vsekakor najresnejši kandidat 
za naslov republiškega prvaka, saj 
je b i l a n a obeh kegljiščih bol j 
ša od Jesenic, k i j i h j e v Ce l ju 

Del razprave so posvet i l i tud i 
e r ip ravam za izvedbo letošnje le t 
ne skupščine Okra jne zveze i n 
sk l en i l i , de bo ta 18. marca v do
mu T V D Par t i zan n a Jesenicah. 
Računajo, da se bodo tega dne 
na Jesenicah zbra l i v s i športni i n 
telrsnovzgojni de lavc i Gorenjske . 
Računajo pa tudi n a udeležbo šte
v i ln ih predstavnikov osta l ih orga
nizaci j , zakaj letošnja skupščina 
naj b i b i l a tud i p re lomnica i n 
korak naprej n a področju športa 
in telesne vzgoje n a Goren jskem. 
- R. C. 

R O K O M E T N E N O V I C E 
T R Z I C A N I O S T A N E J O 
V REPUBLIŠKI L I G I ? 
L jub l j ana , 28. j anuar ja — Danes 

je b i l v L j u b l j a n i p l enum Roko 
metne zveze Sloveni je , na kate
rem eo tud i sk l en i l i , da se bo 
moška repubt iSka l i ga v nov i se
zoni povečala na 12 članov, žen
s k a pa od esem na 10 članov. 
K e r so Tržičani v letošnji r epub-
i n j i m pret i i zpad i n b i po dorae-
liški l i g i nahajajo prav na d n u 
d a n j i h prepozie i jah bržkone i z 
padl i iz l ige. P o novem pa bodo 
k l j u b temu, da bodo zasedl i zad
nje a l i predzadnje mesto ime l i še 
ve l iko možnost, da estaneje v 
družbi najboljših s l ovansk ih m o -
žtev. Zadn j i dve ek ip i iz r epub l i 
ške l ige bosta namreč lahko igra l i 
Še kva l i f i kac i j e z drugouvr iBem'-
ma moštvoma i z kva l i f i kac i j 
okra jn ih prvakov vzhodne i n za 
hodne skupine . Po leg tega pa 
bodo ustanovl jene t r i moške con
ske l ige. K r a n j s k i okraj bo v s k u 
p in i z l jub l j ansk im i n novome
škim okrajem. 

M A N J K A S A N K A S K I H PROG 
Sanka št vo se na Goren jskem če

dalje bolj širi i n postaja vse bolj 
pomemben z i m s k i šport. Danes 
de luje v okra ju 1« sankaških sek
ci j , k i so v sk l opu športnih d r u 
štev, smučarskih k lubov a l i pa v 
društvih Partisum. N a željo vseh 
l jubi te l jev sankanja naj b i se 
pri Ok ra jn i zvez i za telesno vzgo
jo K r a n j us tanov i l samostojen 
s t rokovni odbor tud i za sanfcaštvo. 
T a pobuda je b i l a p r i vodstvu zve
ze ugodno sprejeta i « j « bdi v ta 
namen že i r vo l j en p r ip rav l j a ln i 
odbor, k i bo izvedel vse po
trebno, da se bodo v začetku 
prihodnjega meseca izvedel ple
n u m i n ustanov i l samostojen stro
kovn i odbor, k i bo 11. po vrst i 
p r i O Z T V K r a n j . Le - ta pa ne bo 
ime l tako malo dela, z last i če s « 
bo l o t i l novogradenj . Ze dal j časa 
tečejo razgovori o tem, da h i na 
Goren jskem (v radovljiški i n je
seniški občini) zgrad i l i 3 sankaške 
prog* , k i b i omogočile tudi med
narodne pr i red i tve . — R. C. 

K r e p k o m i je s t i sn i l a roko. Ime la j e r jave oči i n j e izžarevala 
nenavadno budno pozornost, k i sem j o občutil celo v vzdušju nab i 
tega l oka la . 

- K a j l ahko naročim za vas?« sem j o vprašal. 
»Svetlo p ivo , prosim,« je deja la. N j e n glas je zvene l nežno i n 

skoro pridušeno. 
»No torej , gospodična Sommers,« sem deja l , potem k o sem 

naročil, »s čim v a m l ahko pomagam?« 
»Rada b i , da me vzamete s seboj n a Norveško?« Napetost je 

zdaj ležala v njenem glasu. 
»Na Norveško? Toda saj m i sp loh ne p lu jemo n a Norveško. 

D i c k b i vas že mora l n a to opozor i t i . Nameravamo v Sredozemlje. 
Gotovo 6te prebra l i ta prek le t i članek v časniku?« 

» N e ra zumem vas,« je dejala. - N i s e m bra la niknltšnega članka 
v časniku. Danes zjutraj m i je te le fonira l s i r C l i n t on M a n n . De ja l 
je, naj pr idem sem i n vas poiščem, ker odplujete j u t r i zjutraj 
na Norveško.« 

Prav , toda tokrat se j e zmotil.« Os t r i p r i z vok v mo jem glasu 
jo je očitno boleče pr izadel . 

»Zakaj b i se rad i pe l ja l i na Norveško?« sem j o vprašal neko
l i k o pri jazneje. 

»Sir C l i n t o n je dejal , da plujete tja, k e r b i rad i o smr t i -
o Georgeu F a r n e l l u zvedel i ka j več.« V n jen ih očeh jo ležal boleč 
izraz. »Rada bi šla tja. Rada b i v ide la njegov grob i n - zvedela, 
k a k o je umrl.« 

Opazova l sem njene poteze, k o sem j i po r in i l p ivo čez mizo. 
»A l i ate poznal i Fomella?« 
P r i k i m a l a j e »Da,« je dejala. 
»Pred n jegov im sodelovanjem p r i podv igu n a M a l d y a l i z a tem-?« 

»Pred tem.« Pop i l a j c požireK. »Takrat sem de la la z a K o m -
pani Dinge.« 

»A l i ste od tedaj še slišali zanj?« 
Očitno j e premišljevala. »Ne . « 
N i s em se dal je zan ima l . »A l i ste g a pozna l i kot Georgea F a r -

ne l la a l i ko t B e r n t a Oleena?« sem vprašal. 
»Pod obema imenoma,« je odgovor i la . Potem p a je, kot b i ne 

mogla več dal je prenašati negotovosti, nenadoma deja la : »Prosim, 
gospod Gansert — jaz moram n a Norveško. T o je edina možnost, 
k i j o imam. Hočem vedeti , kaj se j « zgodilo. I n hočem videt i , 
k je j e pokopan. P r o s i m — pomagajte m i , a l i boste? S i r C l i n t o n 
je de ja l , d a pojdete n a Norveško; pros im, vzemite me S seboj. 
Ne bom v napoto, ob l jub l jam vam. Mnogo sem že p r i j ad ra l a . 
De la la bom n a k r o v u , k u h a l a - k a r k o l i . T oda dovol i te m i , da grem 
z vami,« 

Najpre j n i s em nič odgovor i l . B i l s em l e radoveden, ka j tiči 
za n jeno prošnjo. Neka j j e mora lo b i t i , k a r j o je tako gnalo — 
nekaj , česar n i i zgovor i la . A l i j e b i l F a r n e l l n j en l jubimec? Toda 
samo to b i vs i l j i vos t i v n jenem glasu ne pojasni lo . 

»Zakaj vas j e danes s i r C l i n t o n poklical?« s em je vprašal. 
-Sa j sem v a m deja la — d a b i m i povedal , naj se povežem 

z vami.« 
»Ne , « s em deja l . »Menim to — od k o d o n ve, d a 6« v i za to 

zanimate?« 
- A h tako. P r e d k r a t k i m j e ob jav i l T i m e s njegov oglas. 

Odgovor i la sem nan j . Kasne je sem šla k n j emu i n ga spounala. 
M e n i l je, d a morda ka j v em o Georgeovi de javnost i po vojni.« 

» I n — a l i ste vedeli?« 

»Ne . « 

»A l i ste vede l i , d a je meta lurg i n izvedenec za Norveško?« 

- D a , vedela sem.« 

»Toda niste vede l i , a l i je med zadn j im i meseci n a Norveškem 
odk r i l nekaj važnega? 

Zopet je s led i lo nekaj sekund trajajoče oklevanje. »Ne . « 

Potem molk. Nenadoma je dejal D i c k : »Bili - zd i se m i , ko 
bomo ju t r i z jutraj i z p l u l i i z Temze, bomo vendar le k r e n i l i p ro t i 
Norveški.« 

Pog ledal sem ga. Gotovo je ugan i l , kaj se dogaja v meni , ka j t i 
nag lo j e de ja l : »Menim samo, da postajem tud i Jar radoveden za
r a d i tega Farnella.« 

T u d i mera j e b i lo tako. Pogladal sem dekle. N j en obrae je b i l 
podolgovat, ime la j e raven nos i n odločne brado. To je b i l istra* 
človeka z močno voljo. S k r a t k i m pogledom je srečala moje oči i n 
potem zepet pogledala stran. P r i j e l sem pisemski ov i tek i n stresal 
v t eb ino na mizo. 

Dek l e je glasno vzd ihn i lo . Vame so gledale vse same s l i k e Geor
gea Farne l l a , razprostrte po mi z i . Nag lo sem j i h prebrska l . N a eni 
j e b i l Fa rne l l v srajc i barve k h ^ k i z odpr t im ovra tn ikom, na kater i 
je b i l prav takšen, kot sem ga poznal v Rodezi j i . V m e s so b i l i 
posnetk i , k j e r j « b i l v ide t i ves v tuje učinkujoči u radn i ob lek i , n a 
da l j e s l i k e za potni l i s t i n s l i ka , k i ga je kaza la pr i de lu z baja-
l ioo. M e n a so zan imale predvsem s l i ke za potni l ist . Kaza l e so ne
navadno bister obraz — podolgovat, s skoro l ep im i potezami, k ra tko 
pristriženimi b r k i , r e d k i m i t emn im i lasmi , neko l iko proč stoječimi 
ušesi i n za roževinastimi očali bliskajoč« oči. Da tum se je g las i l : 
»DESETI J A N U A R 1936«. Potem eo s led i l i ša po l i c i j sk i dokument i , 
posnetk i s s t ran i i n v obraz i z Česov njegovega zapora i n slednjič 
njegovi p rs tn i odt is i . S i r C l i n t on je svoje de lo resnično temel j i to 
op rav i l . 

S posnetki j « b i l v p i s m u Se l i s tek: 
» T o v a m bo morda še služile. Tele fonsko »em govor i l c dvema, 

k i s ta odgovor i la ne moj oglas v »Thnesu«. Oba b i rada potovala 
z v a m i . Dek l e b i v a m lahko b i lo kor istno, če s i boste p r idob i l i 
n jeno zaupanje. Danes zjutraj sem b i l v zvez i z n e k i m Noreveža-
nom. Poenal je Fa rne l l a n a Norveškem med vojno. De ja l sem m u , 
naj vas nocoj okrog šeste obi.Ve. T u d i Jorgensena sem zopet v ide l . 
R e k e l sem m u , da b i rad, prede« bom predložil njegove predloge 
našemu d i rek tor ju , ime l nekaj natančnejših in formaci j . G o v o r i l je 
o n i k l j u — i n uranu! D a l m i j e 24 u r sa premis lek. V soboto bo po
le te l v Amerii*©. Pros im, obveščajte me sprot i o vsem.« 

Podp isan je b i l C l i n t on M a n n . 
Pomo l i l sem l is tek D i c k u i n i zp i l svoje pivo. Potem sem zopet 

zložil Farne l love sliilte v ov i tek ter v t a k n i l vse skupaj v žep, 
»Torej n a svidenje,« sem de ja l D i c k u . » In obdrži gospodično 

Sommers p r i sebi.« P r a v k a r sem hotel s topi t i do vrat, vendar sem 
« « še enkrat ustav i l . »Gospodična Sommero.« etm de ja l , »ali ate 
b i l i morda pe naključju n a ra zp rav i prot i Farnellu?« 

»Ne , « je dejala. -Tedaj ga še n isem pocnala.« Zvok njenega 
g lasu j e kaaa l resnično presenečsiije. 
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CANKARIEUCI 
T a k je b i l prehod od sobote na nedeljo. N e m c i so f 

spet dob i l i okrep i t ev i n n j ihovo povel jstvo je sk l en i l o J 
napast i part izane takoj ob zor i . Ho t e l i so razpo lov i t i p a r - J 
t izanske s i le i n j i h uničiti od s t ran i . V s a k nemški vo jak } 
je d o b i l s teklenico r u m a i n ko b i prišli v vas, b i vsak t 
l ahko počel, k a r b i hotel . J 

N E D E L J A — TRETJI D A N B O J E V ' 
Ta dan se je začelo že navsezgodaj. K a k o , naj pove t 

posestnik z Gaberce : \ 
»Morda je b i l a to v 300 l e t ih p r v a nedelja, da je b i l a ^ 

cerkev prazna v času, ko b i mora la b i t i maša. I 
Grana te so začele t reskat i že za rana ; tud i k n a m j i h t 

i je padlo nekaj , a k sreči le na nj ivo. R a f a l i i z s t ro jn ic \ 
([ pa so se vs ipa l i tako na gosto, da j i h n i b i lo mogoče ra z - <» 

ločiti. Sko z i vezno okno so prižvižgale t r i svinčenke; ena 
se je za r i l a v mater ino omaro , d r u g i dve pa v z id ob 
k u h i n j s k i h v r a t i h . T u d i h l evska i n vezna v r a t a so b i l a \ 
p r e lukn jana . S tek la v o k n i h na sprednj i s t r a n i hiše so f 
b i la večji de l razbi ta , tako je b i lo t u d i s streho. P r i t em i 
sem se čudil k rog l i , k i je p reb i l a h l e vska v r a t a i n šinila ? 
p ro t i živini, toda p r i t em n i nobene zadela. 

Dopo ldne c e n i zgodi lo nič posebnega. O k o l i ene pa 
se je spet začelo i n še huje. 2e p r v a g ranata je pad la 
le nekaj metrov od hiše. Se l sem pogledat, kaj je za hišo, 
i n ugotov i l , d a je kos granate m o r a l p r i l e t e t i p rav t ja. I 

S Zatem sem začutil močan udarec na strehi i n padanje } 
opeke. Spet sem skočil pogledat, kaj se je zgodi lo . Gore lo t 

•- s icer še n i , toda v s t r eh i je b i l odb i t t r a m i n ob n jem je ' 
z i j a l a v e l i k a l ukn j a . P r e d hišo je b i lo razmetano seno; 
v ise lo je t u d i po d r e v j u . . . Pozneje p r i nas granate niso 
b i l e več nevarne. Zato pa j i h je temveč padlo v vas i nad 
n a m i . . . 

Pa r t i z an J a n k o B e r n i k pr ipoveduje o t is tem ra zbur 
l j i v e m j u t r u : 

»Neki tovariš, k i b i m o r a l b i t i na straži, je nekaj 
godrn ja l , zato sem nevo l jen v ze l puško i n , čeravno sem 
b i l neprespan, sem odšel na stražarsko mesto. T a čas se 
je b i lo že zdani lo . 

H o d i l sem po o z k i stez i sem i n t ja i n g ledal po vas i . 
N a e n k r a t m i je šinilo v g lavo, da b i b i lo m o r d a bolje, 
če b i pog leda l še, kako je v d o l i n i . B i l sem ob požgani 
hiši, k i je pogore la prejšnji dan . Z leze l sem na pogorišče, 
da b i od t am lepo s k r i t opazova l do l ino . V zakajeno i n 
obokano kuh in j o so držale ozke stopnice. O d t a m sem se 
sp laz i l v hišo. Toda s t ropa n i b i lo več i n le s težavo sem 
se z r i n i l k o k n u . A koma j sem pogledal ven, je že p r i v r -
šala granata i n se grdo razpočila pred hišo. Nag lo sem se t 

. u m a k n i l nazaj v vežo, ko je že pr i l e t e la nas lednja g ra - \ 
i nata i n u d a r i l a prav v pogorišče. P l a n i l sem po s t opn i - ^ 
i cah in tedaj n isem več v i d e l : p r ah i n d i m je b i l pregost. $ 
\ Po tem je uda r i l a še tret ja granata . J 

O k o l i hiše so še vedno padale granate, v endar sem se J 

B r e z t emn ih ©čm 

srečno u m a k n i l . Približal sem se k nas lednj i ma lo više 
stoječi hiši. Iz nje je p o k u k a l gospodar i n me prepaden f 
ogledoval . K a j t i b i l sem ves prašen. Možak m i je d a l kos * 
k r u h a i n kozarec žganja, k a r me je močno ogrelo. T u d i J 
ta Dražgošan je b i l zaskrb l j en . B a l se je ognja i n govo r i l ) 
je, da bo tud i on verjetno šel na Je lov ico . Po t em sem se 0 
odp laz i l od tam s t ran . . . « \ 

K a k o je b i lo p r i c e rkv i , naj pove M i l a n Zake l j , k i i 
je b i l pomočnik mi t ra l j ezca Ingliča: 4 

»Bili smo v Andrejčkovi hiši. Precej smo b i l i i zpo- \ 

Ustavljeni t o p o v o m ' i n mi t ra l j e zom. V e n d a r pa topničarji I 
f| i z Rudnega hiše niso dobro v ide l i , ke r je b i l a v nekakš- . 
' nem na po l m r t v e m ko tu . Zgoraj je b i l a l i na , od koder t 

smo l ahko opazova l i nemške topove. T ja gor i smo posta- j 
v i l i naš mi t ra l j ez . N e m c i so to ver jetno začutili i n tako ) 
smo postal i tud i m i topovska tarča. Naša t a k t i k a je b i l a J 
v tem, da smo takra t ko so topov i s t r e l j a l i drugod, h i t ro ^ 
s t ek l i pod streho i n m i t r a l j i r a l i navzdo l . Po nekaj šaržer- <? 

j I j i h smo se spet h i t ro spus t i l i v obokano vežo. Tak ra t so (J 
• l običajno nad hišo že žvižgale granate. { 

D O K U M E N T I ! D O K U M E N T I ! D O K U M E N T I ! 

T K T ^ £ ? I K D A J SLIŠIMO, CES DA MLADINO ZANIMATA L E PLES SLSS5VA» D A ZAVRAČA STVARI, K I TERJAJO KAKRŠEN KOLI 
RESNEJŠI ODNOS DO ŽIVLJENJA. SAJ N E GRE, DA BI ČLOVEK JT™^ IM GODRNJAČEM SNEMAL TEMNA OČALA. TO BI BIL £?"Y A L E 2 E N IN NAJBRŽ ODVEČEN OPRAVEK, ZAKAJ KDOR 
™ ~ J U J E S TEMNIMI OČALI BLEŠČAVO MLADOST, J E TUDI 
SONCE MRKO IN PEGASTO. 

™S^ R P A : R E S N I C A SAMA ZMAGUJE. MLADINI NISO PO-
™5SNl ZAGOVORNIKI. IN NE DOLGOVEZNO PREPRIČEVANJE. 
NJENA GOVORICA SO - DEJSTVA: RESNIČNA IN NEIZPOD
BITNA. PRI T E M IMAM L E POSREDNIŠKO VLOGO KRONISTA 
TxA VJ 0 R T E G A PRIČEVANJA JE MLADINA SAMA VSAK ZASE 
IN VSI S K U P A J . . . 

-GENERALNI SEKRETAR« 
PRIPOVEDUJE 
»Začelo se j e na osemletki v 

Koroški Bell in na Tehn ik i sred
nji šoli na Jesenicah. V teh dveh 
krajih sta bila ustanovljena prva 
mladinska kluba Združenih naro
dov. Bilo je v šol. letu 19G0-61. 
Danes Je v jeseniški komuni 14 
klubov, ki štejejo 400 članov. -
Mladinski klubi ZN so bili usta
novljeni iz podobnih pobud kot 
sama mednarodna organizacija: 
širijo naj zavest mednarodne soli
darnosti, služijo naj spoznavanju 
in utrjevanju prijateljstva med 
narodi in rasami, mlade ljudi naj 
usmerjajo k odkrivanju sodobnih 
družbenih in političnih silnic v 
svetu, skratka mladino naj čim
bolj neposredno usmerijo v široko 
strugo svetovnega dogajanja, ta
ko da bo njeno opredeljevanje v 
resnici obramba najdragocenejših 
vrednot človeštva.« - Govoril je 
z ognjem, z zanosom. Čutil sem, 
da vre iz njega prepričanje, če
prav so imele nekatere besede 
privzdignjen, govorniški zven. 

žavo. O tej državi zbira podatke, 
zasleduje njeno družbeno in po
litično dejavnost v svetu in po
tem poroča na seji.« 

Zdaj je na j i n pogovor sprošče
no stekel . Vprašal sem ga to i n 
ono. Se posebej so m e zan ima l i 
uspehi, k i so j i h dosegli m l a d i n 
sk i k l u b i v jeseniški k o m u n i . S 
svojo radovednostjo n isem -gene
ralnega sekretarja« prav nič sp ra 
v i l v zadrego. De ja l je : 

»•Posebno pozornost posvečamo 
Dnevu ZN, to 24. oktobru. Lani 
smo organizirali sedem proslav: 
ena je bila osrednja, šest pa po 
šolah. Pripravili smo kulturni 
program in hkrati predvajali dva 
filma o delu in pomenu te med
narodne organizacije. 1. novembra 
smo organizirali tudi proslavo ob 
obletnici alžirske vstaje. Na njej 
je govoril alžirski študent iz Ljub
ljane. Podobno je bilo ob dnevu 
neodvisnosti Tanganjike. Obiska
la sta nas dva študenta in nas 
seznanila s problemi svoje do
movine. Za vsa predavanja in 

reč, da je šolska izobrazba gimna
zijca pomanjkljiva, posebno za 
tiste, ki po .maturi' ne bodo na
daljevali študija na visokih šolah. 
No, zaradi teh načrtov bo treba 
hoditi v šolo tudi popoldne in tu 
nastaja problem za dijake, ki se 
vozijo. Mladina je dala pobudo, 
da bi šolska kuhinja, ki je doslej 
dajala le malico, povečala svojo 
zmogljivost in tako poskrbela z?, 
vozače. Skupno z upravo šole smo 
uresničiti to zamisel. Osemletka 
-Staneta Žagarja« se je namreč 
preselila na Planino in tako smo 
dobili prostor, Id nam bo služil 
za klub in jedilnico hkrati.« 

Potem s v a nadal jeva la pogovor 
o k l u b u O Z N , o marksističnem 
krožku, o debatnom k l u b u , p a o 
n j ihovem g las i lu -Plamenica«. V 
tem dijaškem kubu eo doslej pre
v ladova l i l i t e ra rn i p r i spevk i m l a 
d i h piscev, zdaj pa nameravajo 
g lasi lo problemsko razširiti i n 
vključiti vanj sestavke o proble
m i h razredn ih skupnost i p a o do
maših i n svetovnih dogodkih. 

In potem j e t ek la še beseda o 
načrtih: f i lmsk i k l u b i n šola z? 
življenje ter politična šola za S 
in 4. razrede gimnazije. 

Ko sem kasneje ure jeva l i n 
vekla ja l vt ise, sem čutil, da s va ee 
marsičesa samo bežno do takn i la . 
Mnoge nadrobnost i so se poraz
gubile. Ziv pa je ostal občutek 
reenobe, s katero rešujejo ti mla
di l judje svoje probleme. 

NA D V E H T I R I H . . . 

Prebiram zapiske v svoji belež-
rrici. Opombe, kratki stavka, bež-

Sestanek odbora mladinskega aktiva? Ne! Tokrat je na vrsti študij. -Pomoč drug drugemu je velikokrat 
zaželena in seveda tudi koristna 

# Zadnje čase je postala beseda 
»rekreacija* silno moderna. Odkar 
sem pogruntal za kaj gre, sem čisto 
nor nanjo. Veste, silno prijetno je, 
kadar se greš »rekreacijo*. To je 
tisto, pri čemer človek obnovi svo
jo energijo, da lahko potem spet s 
pridom dela. Da pa se bolj učeno 
sliši, smo obnavljanju energije, ali 
če hočete — počitku, nadeli novo 
preobleko »rekreacija*. 

Veste, dokler sem samo jaz, 
umirjen človek kot sem, vedel za 
rekreacijo, je že še šlo, odkar pa je 
zvedela zanjo moja Marjana Je pa 
pri nas doma vse narobe. Glejte, 
prilel %em domov lačen kot volk, 
Marjana se gre pa rekreacijo. Stre
la skrtačena, rekrexci:e pa tudi ne 
morem ju'inati. Tistikrat sem po
izkusil, kako je s to stvarjo, pa sem 
ugotovil, da ni kaj prida za želo
dec. To je po neka'' dneh ugotovila 
tudi Marjana. Začela je snet kuhati, 
ampak rekreacija ji pa kar ni ho
tela iz glave. Potlej je na srečo iz-
tuhtala, da je rekreacija tudi to, če 
se odpraviš na prijeten izlet. No, 
vidite, tako sva se šla z Marjano 
preteklo nedeljo rekreacijo. Mahni
la sva jo v Begunje in še naprej v 
Drago. Pa je Marjano koj v začet
ku zamikalo, da bi sedla v gostilno. 
Jaz pa: to ni prava rekreacija, če 
sediš v gostilni. Moja je obveljala 
in mahnila sva jo proti Dobrči 

Matiček, ko bi jo videli, kako je 
sopihala navkreber. Tako visoko 
sem jo gnal, da jo je menda za 
vselej minila želja po rekreaciji. 
Zdaj noče nič več slišati o tem 
»modernizmu*. 
% Pozneje sva se ustavila v gosti
šču v Dragi. Ja, prav čedno so ga 
povečali pa preuredili. Pa tudi 
postrežba ni, da bi ji gledal na 
zobe. Prav prijazno in hitro ti po
strežejo. Le z mero pri pijači so 
sprti. Vsaj mene so ozeli za slab 
kozarec pri litru refoška. Ka-r pri 
srcu me je zazeblo, ko sem videl 
grdo prazen vrat steklenice. Pa še 
nekaj je bilo, kar ni bilo po volji 
ne meni in ne nekaterim gostom. 
Prišel je neki fant s harmoniko in 
zagodel. Saj ni slabo vlekel svoj 
meh, vendar bi bilo gostom prijet-
neje, ko bi se lahko mirne pogo
varjali pri nevsiljivi muziki tran-
zistorskega sprejemnika. Tako so se 
morali pa napenjati, da so pregla
sili harmoniko. V večernih urah, ko 
so morda gostje bolj razigrani, Jim 
tudi harmonika ne bi hodila na 
živce. Torej malo boljša mera v 
steklenicah, pa malo manj viž na 
harmoniko, pa bo gostišče primer
no za — rekreacijo. 
% Pred nekaj dnevi so se delavci 
prav grdo spravili nad vlak, ki 
vozi v Tržič. Beseda je pravzaprav 
o garnituri — če smemo tista dva 
potniška vagona, ki sta priključe 

Fant je so mu da l i vzdevek G E 
N E R A L N I S E K R E T A R . T r i i n d v a j -
set letni F ranc B a n se prav nič ne 
j e z i . F ranc Ban , po rodu Celjan, 
je predsednik Občinskega centra 
m lad insk ih k lubov Organizaci je 
združenih narodov na Jesenicah. 
Sicer pa jo d i jak IV. l e tn ika me
talurškega odde lka T S S na Jese
nicah . 

Vprašal sem ga: 

® -Kakšen j e de lovn i program 
teh klubov?« 

-Na srednjih šolah razpravljajo 
člani o vseh zunanjepolitičnih do
godkih doma in v svetu. Prevla
duje oblika živahne razprave, ki 
vključuje vse člane. Na osemlet
kah pa velja načelo -ambasador-
stva«. To pomeni: vsak član klu
ba je -zadolžen« za -svojo« dr-

na lokomotivi, sploh tako imeno
vati. Vlak odpelje iz Kranja proti 
Tržiču ob 14.20 uri. Takrat je taka 
gneča, da je vožnja v prenapolnje
nih avtobusih pravo razkošje. Ne
primerno lepše je potovati proti 
Tržiču s tistim vlakom, ki odpelje 
iz Kranja ob 16. uri. Takrat vozijo 
potnike namesto dveh kar štirje 
vagoni. Seveda so ti skora) prazni. 
Mar se ne bi dalo urediti tako, da 

delavskemu vlaku dodelili štiri 
vagone, dopoldanskemu vlaku pa 
dva vagona. Delavci bi bili zelo 
hvaležni. 

% Ondan — nedelja je bila — 
sem se spet »prerival*. To pot pred 
blagajno v kinu Center v Kranju. 
Pa se nisem kar tako podal. Nak, 
sem se v avtobusu predobro izšolal, 
da bi zdaj tu popustil. Drugi so pri
tiskali, jaz pa pomagal. Matiček, to 
je bilo zabavno! Kar bal sem se, če 
bo prišel miličnik, saj bi bilo tega 
imenitnega špasa konec. V petnaj
stih minutah »kulturne*, predvsem 
pa »fair* borbe, sem levemu sosedu 
— pravemu nasilnežu, odtrgal s 
plašča dva gumba, pljunil tistemu 
na desni strani na klobuk, ženski 
pred menoj sem strgal najlonce 
(krivdo sem zvalil na paglavca po
leg nje!). To je bila zabava, sicer 
ne kulturna, saj se tudi tisti, ki so 
čakali na vstopnice, niso vedli po
sebno kulturno. Zdaj pa vas kul
turno pozdravlja vaš 

Bodičar. 

proslave je pokazala mladina ve
liko zanimanja.« 

9 -In vaši načrti?« 
-Menim, da bomo morali v pri

hodnje še tesneje sodelovati s 
SZDL, predvsem z njenimi zuna
njepolitičnimi sekcijami. Ze do
slej so nam nudile precejšnjo po
moč Delavske univerze. Pomagale 
so nam pri izbiri predavateljev in 
filmov. Glede načrtov pa tole: 
predvsem želimo ustanoviti nove 
klube v krajih, ki jih še nimajo, 
tako da bi lahko kmalu uresničili 
zamisel o ustanovitvi okrajnega 
centra mladinskih klubov ZN, ki 
bi naj imel sedež na Jesenicah.« 

-Zasedanje OZN v malem . . . « 
Razgovor sem nadaljeval v Kra 

nju z Andrejem Žalarjem, pred
sednikom mladinskega komiteja 
na kranjski gimnaziji. Ko sem mu 
omenil Jesenice, je dejal: 

-Res je, tam so prizadevni, a 
tudi na naši gimnaziji imamo ta 
klub. Delamo po podobnih nače
lih. V resnici so naši sestanki za
sedanje OZN v malem . . . « 

g -Rad bi bil opazovalec tega 
zasedanja,« sem mu dejal. 

»Zdaj so počitnice, zato vaim ne 
morem ustreči. Toda na prihod
njem sestanku kluba ste dobro
došli. Ne bo vam dolgčas.« 

6 -Zares?« 
In ker je najbrž ujel kanec dvo

ma v mojem glasu, se je razvnel: 
-Zasedanja naše »generalne 

skupščine« so zelo zanimiva. Po
sebno zadnje je bilo v znamenju 
prave diplomatske ofenzive. Raz
prava je tekla o Kongu. Nasto
pala sta -predstavnika« Konga in 
Belgije. Skoda, da ju niste slišali. 
To je bila debata . . . « 

% -Dobro,« sem dejal, -kaj pa 
ostalo delo mladinske organizaci
je na šoli?« 

-Delo mladinske organizacijo 
smo decentralizirali na razredne 
aktive in hkrati razširili šolski 
komite, ki je le koordinator. V 
prvem polletju smo razpravljali 
o problemu finansiranja šolstva in 
o novi ••maturi«. Na dnevnem re
du smo imeli tudi problem mate
rialnega stanja dijakov, zlasti ne
zavidljiv položaj vozačev.« 

$ -To je star problem!« 
»Hes je,« mi je odgovoril An

drej Zalar, - L c da se je pokazal 
v novi lufri zdaj, ko želimo po po-
čitnicrh vpeljati nekaj nevih eko
nomskih predmetov. Kaže nam

ili vtisi. Skušam jih povezati v 
smiselno celoto, a kljub temu 
ostanejo le fragmenti. Nekaj me 
moti. Vtis, ki ga še nisem izobli-

Dela je konec in za počitek pri
jetno branje. Brigadirsko življenje 
ostane vsakemu v lepem spominu. 
Seveda pa ne zato, ker ga sestav
ljata samo delo in počitek —- raz
vedrilo, temveč tudi zato, ker si 
mladi ljudje dobijo v raznih te
čajih tudi precej novega znanja 

ljenje v -Part&anu«. Nogomet in 
šah. Zbira se v Hubskah prosto
rih, ki služi tudJ ostalim politič
nim organizacijam za družabno 
življenje. T u se srečuje mladina 
z odraslimi. Prijetno sožitje druž
benih organizacij v tem klubu. 
Radio. Televizijski aparat. Ša
hovske garniture. Mladina se zbi
ra zlasti ob nedeljah. Cez teden 
vrvež potihne. Večina mladine je 
zaposlena v kranjskih industrij
skih obratih. Treba je zgodaj sta 
delo. Cez teden je torej življenje 
usmerjeno k vsakdanjim dolžno
stim. Za kulturno življenje skrbi 
DPD Svoboda -Matija Valjavec«. 
Mladina sodeluje. Vendar prema
lo zavzeto, zakaj 

. . . v to življenje nd dovolj 
vključena kmečka mladina. Vaški 
mladinski aktiv je že razpravljal, 
kako bi pritegnil vaško mladino 
Preddvora. Posebnih uspehov do
slej še ni bilo. In potem: rnladin-
ski aktiv na osemletki. Med njim 
in vaškim aktivom ni tesnejše 
povezave. Vsak dela po svoje. Na 
dveh tirih teče življenje. Ce bi 
teklo na enem, bi bilo bolj živo, 
dinamično, predvsem pa: izkuš
nje bi se dopolnjevale ta preple
tale. 

Znova in znova obračam liste 
svoje beležnice. Prebiram stavek 
za stavkom. Potem se mi ti frag
menti strnejo v podobo: 

Mladi proizvajalci niso spretni samo za stroji, temveč se vse bolj 
uveljavljajo tudi v organih delavskega samoupravljanja 

kova l v jasno podobo. B e r e m : 
M l a d i n a v P r eddvoru se uve

l j av l j a predvsem v športnem i n 
ku l tu rnem življenju. Športno živ-

V Preddvoru bi bilo treba dru
žabno in politično življenje mla
dine speljati na skupni Ur. — 
S. SKRABAR 

P O Z I V ! Vsem prosilcem za stanovanja 
Stanovanjski organ pri ObLO Kranj poziva vse PRO

SILCE ZA STANOVANJA, da obnovijo prošnje za dodeli-
tev stanovanja. Obnovitev prošnje je takse prosta. Obno
vitev prošnje je potrebna zato, ker se je stanje prosilcev 
tekom let bistveno spremenilo, sprememb pa niso prijavili. 

V poštev za obnovo prošenj za dodelitev stanovanja 
pridejo samo tisti prosilci, ki sploh niso zaposleni, ali so 
zaposleni v podjetjih, ki sama nimajo možnesti graditi aH 
kupiti stanovanja. Prošnjo za dodelite* stanovanja naj ob
novijo predvsem tisti prosilci, ki spi ah nimajo stanovanja, 
prosilci, ki Imajo sodno odpoved, ali pa ?>na«o t*ko slaba 
stanovarja, da je bivanje v Istih zdravju škodljivo. V po
štev pridejo tudi dani ZB, ki imajo vložene prožnje pri 
Občinskem odboru Z3 . 

Prijavo za pridobitev stanovanja Je treba napisotl na 
thkovinl, ki jo dobite v sprejemni pls?rr.l ObLO K.anj, 
Tavčarjeva uiica 43., soba št. 7. Sporo'n|enO prijavo jo 
oddati ravnotam, n a j k a s n e j e d o 15. f e b r u a r j a 
1962. Prosilci, ki itanutejo laven Kranja, lahko dvignejo 
tiskovine na sedeith Krajevnih uradov in spopolnjenc 
oddajo prav tam. 

Oddelek za pradnjo in komunalne 
zadeve ObLO Kranj 


